
اخیرا خبری مبنی بر تمکین وزارت آموزش و پرورش 
از رای دیوان عدالت اداری در خصوص ابطال شرط 
سنی ورود به دانشگاه فرهنگیان منتشر شد. هرچند 
این خبر ابهامات زیادی دارد که تاکنون این وزارتخانه 
مایل به پاسخگویی درباره آن نبوده اما به طور کلی 
باید گفت طبق این تصمیم از ایــن به بعد افراد ۴۵ 
ســاله دارای مدرک دکتری و افراد ۴۰ ساله دارای 
مدارک پایین تر از دکتری می توانند در کنکور تربیت 
معلم شرکت کنند؛ موضوعی که منجر به دل نگرانی 
متخصصان حوزه آموزش نسبت به خروجی دانشگاه 
فرهنگیان و ورود معلمانی حدودا ۵۰ ساله به مدارس 

برای همکاری و خدمت ۳۰ ساله شده است.
بر اساس اختیاری که شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به شورای عالی آموزش و پرورش داده است تصویب 

شرایط و ضوابط لازم برای معلم شدن بر عهده شورای 
عالی آموزش و پرورش است و از آنجا که جذب معلم 
صرفا از طریق خروجی های دانشــگاه فرهنگیان و 
تربیت دبیر شهید رجایی ممکن است، به نوعی باید 
گفت شروط اختصاصی ورود به دانشگاه فرهنگیان و 
تربیت دبیر شهید رجایی را نیز شورای عالی آموزش 

و پرورش تعیین می کند. 
در سال های اخیر شــرط ســنی ورود به دانشگاه 
فرهنگیان بین ۲۲ و ۲۴ سال در رفت و برگشت بوده 
است اما اساسا نظر قالب در بین اعضای شورای عالی 
آموزش و پرورش و وزارتخانه بر روی ۲۲ سال است و 
دلیل آن را در نظر گرفتن دو سال فرجه برای سربازی 
پسران و دو سال فرجه برای احتمال رد شدن دانش 
آموزان در امتحانات مطرح می کنند. با این حال در 

کنکور سال گذشته و سال جاری حداکثر سن ورود به 
دو دانشگاه یاد شده ۲۴ سال تمام اعلام شد.

ایجاد این محدودیت ســنی برای ورود به دانشگاه 
فرهنگیان و تربیت دبیر شهید رجایی همواره مورد 
نقد متقاضیان بالای ۲۲ و ۲۴ ســال ورود به این دو 
دانشگاه بوده اســت، موضوعی که وزارت آموزش و 
پرورش دلیل آن را ملاحظاتــی عنوان می کند که 
باید برای تربیت یک معلم کارآمد در نظر گرفت. بنا 
بر اعلام مســئولان این وزارتخانه با احتساب چهار 
سال تحصیل در این دانشگاه ها و ۳۰ سال خدمت 
در مدارس نهایتا باید نیروی انسانی این وزارتخانه در 
حوالی ۵۸ سالگی بازنشسته شود چراکه شاید نیروی 
انسانی بالاتر از این سن توانایی روحی و جسمی لازم 

برای آموزش دانش آموزان را نداشته باشد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی گفت: مکتبی که با 
شهادت عجین شده، هرگز شکست نمی  خورد و در 
عرصه های مختلف و هر جا نیاز شد، جوانان این مرز و 

بوم خون پاک خود را تقدیم اسلام و انقلاب کرده اند.
محمد مهدی اســماعیلی در مراســم بزرگداشت 
شــهیدان مهدی فتوحــی اردکانــی و میرزاعلی 
علی محمدی که در مسجد امام سجاد )ع( شهرک 
ولی عصر )عج( اردکان یزد برگزار شد، افزود: شهدا به 
شهادت قرآن کریم، زنده اند و در پیشگاه الهی روزی 
می خورند، امروز نیز کشور عزیز ما با نام و یاد شهدا در 
حال نورافشانی و برافراشتن پرچم مقاومت در نظام 

جهانی است.
وی گفت: همه موفقیت ها مرهون مقاومت مردم ایران 
و خون های شهدایی اســت که پای درخت انقلاب 

ریخته شــده تا این پرچم بر بلندای گیتی در اهتزاز 
باشد و هر جا نیاز باشد مردم پای آرمان های انقلاب 

و نظام ایستاده اند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: به رغم اینکه 
در ۴۵ سال گذشته، روز و ماه بر ما نگذشته جز اینکه 
با دشمن در جبهه های مختلف در ستیز بوده ایم و 
همواره دشمنان به دنبال دوقطبی سازی و دو دستگی 

بودند اما مردم عزیز همواره هوشیار بوده و هستند.
وی گفت: دشمنان در توطئه های مختلفی که داشتند 
دلارهای کثیف و لشکر رسانه ای خود را به کار گرفتند 
تا مردم ایران را از انسجام و وحدت دور کنند اما جوانان 
انقلابی که روزهای انقلاب و دفاع مقدس را هم ندیده 
بودند در صحنه ایستادند و خون پاک خود را تقدیم 

کردند تا این مکتب ادامه داشته باشد.

اسماعیلی افزود: مکتبی که در فاصله ۶ دهه از خرداد 
۴۲ تا دی ماه ۱۴۰۲ در ســوریه شهید سید رضی 
موسوی و در کرمان شهدای عزیز را در سالگرد شهادت 
حاج قاسم تقدیم می کند، این مکتب شکست ندارد 

چون با شهادت همراه شده است.
وی گفــت: فرزندان مقاومت در فلســطین، لبنان، 
ســوریه، عراق و یمن قهرمان، خواب را از استکبار 
جهانی گرفته انــد و مردم مقاوم غــزه مقاومت بی 
نظیر نزدیک به ۱۰۰ روز را نشان داده اند، در مقاومت 
غزه نشان داده شد که با دشــمن خونریز، وحشی 
بدون هیچگونه حد و مــرزی در وقاحت به نام رژیم 
صهیونیستی مواجه هســتند و هر آنچه از سفاکان 
تاریخ شنیده بودیم امروز همه را در چهره این رژیم 

خون آشام می بینیم.

وزیر فرهنگ:  مکتب عجین با شهادت شکست ناپذیر است تغییر سقف سنی ورود به دانشگاه فرهنگیان
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مدیر کل دفتر اقتصاد مسکن خبر داد:

کاهش سقف اقساط 
تسهیلات نهضت مسکن 

شناسایی 2.7 میلیون 
مودی جدید مالیاتی 

کاهش ۱.۵ درصدی 
معاملات مسکن در تهران
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سرمقاله

الزامات واردات 
خودروهای کارکرده

مساله واردات خودروهای 
دســت دوم یــا همــان 
خودروهای کارکرده ارزان 
شــدن تعرفه یا آزاد کردن 
واردات نیست. مشکل اصلی نداشتن منابع ارزی 
و مشــکلات در جابه جایی های مالی است. زیرا 
FATF در ایران اجرایی نشده و شرکت های معتبر 
دنیا هم با ایران همکاری نمی کنند. متاسفانه به 
دلیل تحریم ها اکثر خودروسازان خارجی روابطی 
با ایران ندارند، برخی خودرو های وارداتی نیز توسط 
برخی از بازار های مختلف جمع می شــود پس از 
تولیدکننده اصلی خریداری نمی شود. ضمن اینکه 

واردات خودرویی...

  امیرحسن کاکایی، کارشناس 
خودرو

متن کامل  د ر صفحه 3
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10 هزار شرکت توانمند فناور 
در کشور فعالیت می کنند

توسعه ۱۰۰ هزار میلیاردی 
بازار دانش بنیان ها 

80 درصد از بار اشتغال بر دوش مشاغل خرد است

کاهش نرخ بیکاری فارغ التحصیلان
صفحه3

صفحه3

واردات  خودروهای  دسته  دوم  از  مناطق آزاد
وزیر  صمت   اعلام   کرد:

دستیار معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رییس جمهور در حوزه توسعه بازار دانش بنیان از 
پیگیری ها به منظور دریافت ۲۰ پروژه بزرگ از سوی 
این معاونت برای دانش بنیان ها و فناوران خبر داد و 
گفت: حجم بازار این پروژه ها ۱۰۰ هزار میلیارد تومان 
است. با وجود توسعه مناســب زیست بوم فناوری 
و نوآوری در کشــور در ســال های اخیر و اقدامات 
حمایتی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری از فعالان این حوزه به منظور بومی 
سازی بسیاری از ملزومات کشور اعم از محصولات و 
تجهیزات فناورانه مورد نیاز بخش های مختلف، هنوز 
دانش بنیان ها در حوزه فروش و بازاریابی این نوآوری 
ها با مشکل مواجه هستند. حال آنکه، بسیاری از این 
نوآوری ها به دست توانمند جوانان نخبه، خوش فکر 
و فناور در راســتای رفع نیازهای گلوگاهی کشور و 
خنثی سازی تحریم های اقتصادی و البته جلوگیری 
از خروج ارز از کشور طراحی و تولید شده است. بر 
همین اساس یکی از محورهای مورد توجه و تاکیدات 
روح الله دهقانی فیروزآبادی سکاندار معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان در دولت ســیزدهم 
که با جدیت و تلاش درصدد گره گشایی آن است، 
بازکردن قفل بسته بازارهای هدف داخلی و خارجی 
و ایجاد روزنه هایی جهت رفع معضل فروش دانش 
بنیان ها است. رایزنی با مقامات و دست اندرکاران 
دستگاه های مختلف دولتی به منظور تهیه نیازمندی 
های خود از دانش بنیان ها و امضای انواع و اقســام 
تفاهم نامه ها، توافق نامه ها و قراردادهای همکاری دو 
و چند جانبه که تعداد آنها در ماه های اخیر بسیار رو 
به رشد بوده است و البته همراهی رییس جمهور در 
سفرهای خارجی برای مذاکره و امضای قراردادهای 
فناورانه با مســوولان ذیربط خارجی و همچنین 

برگزاری نمایشگاه های...

»  آگهی مناقصه « )تجدید شده(
مناقصه عمومی تکمیل فاز دوم ستاد اورژانس پیش بیمارستانی و مدیریت حوادث

دانشکده علوم پزشکی  و خدمات بهداشتی و درمانی شوشــتر در نظر دارد واگذاری مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی  تکمیل فاز دوم ستاد اورژانس پیش 
بیمارستانی و مدیریت حوادث در ســال ۱۴۰۲ را  از طریق مناقصه عمومی همراه با ارزیابی کیفی طبق موارد مشروح ذیل واگذار نماید . لذا از کلیه  شرکت های 

واجد شرایط دعوت به عمل می آید وفق برنامه زمانبندی شده ذیل نسبت به اخذ اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت به آدرس:www.setadiran.ir  مراجعه نمایند .
شرایط عمومی شرکت در مناقصه :

- تصویر اساسنامه شرکت )لازم به ذکر است موضوع فعالیت شرکت باید مطابق با موضوع فراخوان باشد .(
- سوابق حسن انجام کار شرکت در خصوص موضوع مناقصه )سوابق عقد قرارداد ابنیه و تاسیسات (

- برگ تعیین صلاحیت از سازمان برنامه و بودجه
- حداقل داشتن رتبه ۵ ابنیه )ساختمان(

- مدارک احراز هویت شامل : کپی شناسنامه، کپی کارت ملی مدیرعامل، امضاء هیئت رئیسه و گواهی رسمی دفاتر اسناد رسمی
- شرکت استطاعت مالی لازم جهت انجام پروژه  داشته باشد

- گواهینامه ایمنی ) HSE  ( ، گواهینامه ثبت نام ارزش افزوده معتبر 
*مدت : اجرای پیمان ۴ ماه می باشد .(  همراه با فهرست بهای سال ۱۴۰۲ و قرارداد به صورت سر جمع منعقد می گردد . (

*محل اجرای پروژه : شهرستان شوشتر – بیمارستان خاتم الانبیاء)ص( 
* برآورد اولیه پروژه ۴9/9۲9/9۸۰/۴۸9 ریال 

*محل تامین اعتبار عمرانی )تملک دارایی های سرمایه ای( 
*متراژ زیربنا 7۳۶ متر مربع )تقریبی(

* به منظور اعمال رویه واحد، زمینه سازی رقابت صحیح تر در تعیین قیمت های متناسب پیشنهادی مناقصه  مذکور دارای دامنه قیمت می باشد .
*شایان ذکر است که ارائه و بارگذاری آنالیز قیمت پیمانکاران در پیشنهاد قیمت الزامیست  همچنین مستندات ارزیابی کیفی باید از طریق سامانه ارائه گردد.

*شرکت کنندگان در نظر داشته باشند که باید کلیه اسناد بارگذاری شده در سامانه توسط دانشکده را مهر و امضا نموده )مهر و امضا الکترونیکی (و در سامانه در پاکت ب بارگذاری نمایند 
در غیر اینصورت نقص مدارک صورت گردیده و از روند مناقصه خارج می شوند .

*مهلت دریافت اسناد: ۱۴۰۲/۱۰/۲۴ لغایت ۱۴۰۲/۱۰/۳۰ 
*مدارک مــورد نیاز جهــت دریافت اســناد: فیش واریــزی به مبلــغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال به شــماره حســاب بانــک مرکــزی  ۴۰۰۱۰9۶۸۰۳۰۲۲7۲۱  و شــماره شناســه واریز 

۳۶۱۰9۶۸۵7۱۲۴۵۱۲۰۰۲۱۵۰۰۱۱۶۰۲۰۰۱ و شماره شبا ir ۳۰۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۰9۶۸۰۳۰۲۲7۲۱  بنام تمرکز وجوه درآمد اختصاصی دانشکده .
میزان تضمین شــرکت در مناقصه : مبلغ تضمین شــرکت در مناقصه  به مبلغ ۲/۴9۶/۴99/۰۲۵ ریال )بحروف : دو میلیارد و چهارصد و نود و شــش میلیون و چهارصد و نود و نه هزار و 
بیست و پنج  ریال ( است که می بایســت بصورت ضمانتنامه بانکی و یا نقداً و با ارسال اصل فیش واریزی با پرفراژ و مهر بانک به شماره حســاب 400۱096807۱47۵6۵ و شماره شبا 
ir  830۱0000400۱096807۱47۵6۵  بنام تمرکز وجوه سپرده بانک مرکزی    باشد و دارای اعتبار حداقل سه ماه و بنام دانشکده علوم پزشکی شوشتر صادر و اصل آن در 
پاکت )الف( قرار داده شود . شرکت کنندگان در نظر داشته باشند که پاکت الف )محتوی سپرده شرکت در مناقصه( را بصورت فیزیکی به اداره محترم حراست دانشکده 

علوم پزشکی شوشتر تحویل نمایند و رسید دریافت کنند و همچنین تصویر ضمانتنامه بانکی را در سامانه ستاد ایران در پاکت )الف( بارگذاری نمایند ..
*مهلت ارسال پیشنهادات: تاریخ ۱402/۱۱/۱0 ساعت: ۱0 صبح می باشد .

*محل تحویل پیشنهادات: ) شرکت کنندگان در نظر داشته باشند نحوه تحویل اسناد به صورت بارگذاری از طریق سامانه ستاد می باشد . و همچنین ملزم به تحویل اصل 
ضمانتنامه شرکت در مناقصه به اداره محترم حراست دانشکده علوم پزشکی شوشتر می باشند و رسید دریافت نمایند.( شوشتر-خیابان  شهید رجایی غربی-بیمارستان 

الهادی)ع(-اداره حراست دانشکده علوم پزشکی شوشتر
*زمان گشایش پیشنهادات : تاریخ ۱402/۱۱/۱0 ساعت: ۱۱صبح می باشد .

لطفاً جهت کسب اطاعات بیشتر با تلفن36228660 06۱ اداره امور قراردادها تماس حاصل فرمایید.
مدیریت امور پشتیبانی و رفاهی دانشکده علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی شوشتر



اقتصاد2
ایران

کاهش نرخ سود بین بانکی برای 
دومین هفته 

نرخ سود بین بانکی برای دومین هفته متوالی 
کاهش یافت و در هفته منتهی به ۲۰ دی ماه 

به ۲۳.۴۱ درصد رسید. 
بــه گــزارش تســنیم، تازه تریــن گزارش 
از تغییرات ســود بین بانکی نشــان میدهد 
که نرخ ســود بین بانکی برای دومین هفته 
متوالی کاهــش یافته و در هفتــه منتهی به 
 ۲۰ دی مــاه بــه ۲۳.۴۱ درصــد رســیده

 است.
نرخ ســود بین بانکــی در هفتــه منتهی به 
۱۳ دی مــاه بعــد از ۳ هفته رشــد، کاهش 
یافت و بــه ۲۳.۴۳ درصد رســید. این نرخ 
در هفته  منتهی به 6  دی با افزایش نســبت 
به هفته قبــل از آن ۲۳.59 درصــد و هفته 
 منتهــی بــه ۲9 آذرمــاه ۲۳.55 درصــد

 بود.
بیشــترین نــرخ بهره امســال مربــوط به 
8 مهرماه اســت که به نــرخ ۲۳.8۰ درصد 
رســیده بود. نرخ بهره بین بانکــی در پایان 
هفته منتهــی به 5 مهر ماه با رکوردشــکنی 
 ۱۰ ســال بــه ۲۳.8۰ درصــد افزایــش 

یافت. 
روند صعودی نرخ بهره بین بانکی از بهمن ماه 
سال گذشته آغاز شــده بود؛ از هفته منتهی 
به ۳۰ آذرماه، نرخ سود بین بانکی وارد کانال 
۲۱ درصدی شــده و تا هفتــه منتهی به ۱9 
بهمن ماه در همین کانال در نوسان بود ولی 
از ۲6 بهمن ماه این نــرخ رکورد جدیدی در 
کانال ۲۲ درصــدی به ثبت رســاند و حالا 
 این نرخ در کانــال ۲۳درصدی در نوســان

 است.
نرخ ســود بین بانکــی در هفتــه منتهی به 
۲۲ آذرمــاه بــا افزایــش جزئی نســبت به 
هفته قبــل از آن به ۲۳.۴۴ درصد رســیده 
بود. این نرخ در هفته منتهــی به ۱5 آذرماه 
به ۲۳.۴۳ درصــد و در هفتــه منتهی به 8 
آذرماه با کاهــش 6 صدم درصدی نســبت 
 بــه هفتــه قبــل از آن بــه ۲۳.5۴ درصد 

رسیده بود.
ضمن اینکه این نــرخ در هفته منتهی به اول 
آذرماه با کاهش ۳ صدم درصدی نســبت به 
هفته قبــل از آن به ۲۳.6 درصــد و در هفته 
منتهی ۲۴ آبان ماه با افزایش 7 صدم درصدی 
نســبت به هفته قبل از آن به ۲۳.6۳ درصد 

رسیده بود. 
همچنیــن نرخ ســود بین بانکــی در هفته 
منتهی به ۱7 آبان مــاه ۲۳.56 درصد، هفته 
منتهی بــه ۱۰ آبــان ۲۳.6 درصــد، هفته 
منتهــی به ۳ آبــان ۲۳.7۱ درصــد و هفته 
پایانی مهــر مــاه ۲۳.7۱ درصد بــود، این 
نرخ در هفته منتهی بــه ۱9 مهرماه ۲۳.76 
 درصد و هفتــه پیــش از آن ۲۳.75 درصد 

بوده است.

کاهش ۱.۵ درصدی معاملات 
مسکن در تهران

نایب رئیــس اول اتحادیه مشــاوران املاک 
تهــران گفــت: تعــداد معاملات مســکن 
در تهــران بــا توجه به رکــود در ایــن بازار 
 طی یــک ماه گذشــته ۱.5 درصــد کاهش 

داشته است.
داود بیگی نــژاد نایب رئیــس اول اتحادیه 
مشاوران املاک تهران گفت: بررسی وضعیت 
آذرماه امسال نســبت به سال گذشته  نشان 
می دهد که حــدود 65 درصد کاهش تعداد 
معامــلات در بازار مســکن داشــتیم و در 
آذر ماه امســال هم ۳ هــزار و 5۰۰ قرارداد 
 در ســامانه املاک و مســتغلات بــه ثبت 

رسیده است.
به گفتــه وی، بررســی ها نشــان می دهد 
که معاملات مســکن در آذر ماه نســبت به 
آبان ماه حــدود ۱.5 درصد کاهش داشــته 
 که باید ایــن رونــد در جهش رو به رشــد 

حرکت کند.
وی در ادامه تصریح کرد: روند بازار مســکن 
نرمال نیســت؛ این بازار باید طبق دهه های 
اخیر هر مقدار که به سمت عید نوروز حرکت 
می کردیم در مقابل میزان ســرمایه گذاری، 
خرید و فروش مســکن توسط مردم افزایش 
پیدا می کرد اما وضعیت بازار مســکن  نشان 
می دهد که میــزان تقاضا حتــی در بخش 
ســرمایه گذاری هم  کاهشــی بوده و میزان 
 ورود ســرمایه بــه این بــازار هم کاهشــی 

بوده است.

اخبار

رئیــس کل ســازمان امور 
مالیاتی از شناســایی ۲.7 
میلیون مودی جدید مالیاتی 
در ســال جاری خبر داد و 
گفت: پیش بینــی افزایش 
درآمد مالیاتی سال آینده بر مبنای جلوگیری از فرار 

مالیاتی و شناسایی مودیان جدید خواهد بود.
 ســید محمد هادی ســبحانیان رئیس کل سازمان 
امور مالیاتی کشور در برنامه صف اول ، با بیان این که 
پیش بینی می شــود از محل افزایش یک درصد نرخ 
مالیات بر ارزش افزود در ســال آینده 6۰ تا 7۰ هزار 
میلیارد تومان درآمد جدید به دســت آید، گفت: این 
درآمد ناشی از افزایش یک درصدی مالیات بر ارزش 
افزوده صرف صرف متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
و اقشار آسیب پذیر جامعه خواهد شد،. اساسا مالیات 
بر ارزش افزوده از اقشــار پرمصرف اخذ می شــود و 
کالاهای اساسی و مرتبط با ســفره مردم از قبیل آرد، 
لبینات، گوشت ، محصولات کشاورزی خام و خدمات 
درمانی و روغن خوراکی از مالیات بر ارزش افزوده معاف 
هستند. طبق اعلام رئیس سازمان امور مالیاتی،  تحقق 
درآمدهای مالیاتی با تمرکز بر شناسایی مودیان جدید 
و جلوگیری از فراریان مالیاتی خواهد بود. سبحانیان 
در مورد افزایش درآ مدهای مالیاتی در لایحه بودجه 
۱۴۰۳ نیز گفت: نرخ درآمدهای مالیاتی بویژه در زمینه 
تولید، نه تنها افزایش نمی یابد، بلکه در دو سال اخیر 7 
واحد درصد نیز کاهش یافته است، بنابر این این رشد از 

محل شناسایی مودیان جدید صورت می گیرد.
رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور همچنین از 
رشد ۴۲ برابری لحاظ حجم ورودی اشخاص حقوقی 
در سامانه مودیان و ارسال صورتحسابهای الکترونیکی 
خبرداد و یادآور شد، با اجرای کامل قانون پایانه های 
فروشگاهی و سامانه مؤدیان نه تنها نظام مالیاتی، بلکه 

اقتصاد کشور سامان خواهد یافت.
وی این را هــم گفت که در تلاش هســتیم، تکالیف 
مالیاتی مودیان در ساده ترین، راحت ترین و کم هزینه 

ترین شکل با آرامش و همدلی که به نفع خود آنها هم 
هست، انجام شود. اکنون مودیان مالیاتی با یک دستگاه 
کارتخوان اندرویدی در کمتر از یک دقیقه می توانند 

صورتحساب الکترونیکی ارسال کنند.
به باور رئیــس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور، 
رویکردهای مالیاتی باید برای فعالان اقتصادی پیش 
بینی پذیر باشد، اکنون قبل از اینکه بخشنامه و آیین 
نامه ای تدوین شود، یک ماه قبل و از طریق سامانه در 
اختیار ذی نفعان قرار می گیرد. وی خاطرنشان کرد، 
معتقدیم تنها دغدغه فعالان اقتصادی باید کسب و کار 
خودشان باشد و ما در نظام مالیاتی تلاش حداکثری 
داریم که تکالیف آنان به بهترین شکل ممکن و از طریق 

توسعه خدمات الکترونیکی تسهیل شود.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور همچنین تصریح 
کرد، در تلاش هستیم، تکالیف مالیاتی مودیان در ساده 
ترین، راحت ترین و کم هزینه ترین شکل با آرامش و 
همدلی که به نفع خود آنها هم هست، انجام شود. اکنون 
مودیان مالیاتی با یک دستگاه کارتخوان اندرویدی در 
کمتر از یک دقیقه می توانند صورتحساب الکترونیکی 

ارسال کنند.

بر اساس گفته سبحانیان، مالیات پرداختی حدود 5۰ 
درصد مشاغل، صفر است و بطور میانگین مالیات اخذ 
شده از برخی دیگر از اصناف و مشاغل به شرح زیر است: 
دفاتر اسناد حدود ۱۴.5 میلیون، رستوران ها 9 میلیون، 
طلاوجواهر 9.9 میلیون، هنرمندان 6 میلیون، لوازم 
خانگی 6 میلیون است که گویای عدم فشار بر مودیان 
و اصناف خرد و حرکت به سمت مالیات ستانی عادلانه 

است.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور این نکته را هم 
یادآور شد که در دولت سیزدهم، بیش از 5۰ درصد از 
منابع بودجه ای از محل درآمدهای مالیاتی است و سهم 
درآمدهای نفتی در بودجه به کمتر از ۳۰ درصد رسیده 
اســت. وی گفت: دولت بنا ندارد با افزایش نرخ های 
مالیاتی به افزایش درآمدهای مالیاتی برسد. افزایش 
درآمدهای مالیاتی با تمرکز بر دانه درشت ها و فراریان 

مالیاتی محقق خواهد شد.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی همچنین از شناسایی 
۱.۲ میلیون خودرو لوکس در کشور خبر داد و گفت: 
مجموع مالیات این خودروهــا ۲8۰۰ میلیارد تومان 
است که باید تا پایان بهمن ماه این مالیات ها پرداخت 

شود و تا امروز 6۰ میلیارد تومان از خودروهای لوکس 
وصول شده است.

سبحانیان همچنین در مورد تکلیف اصناف و اشخاص 
حقوقی برای پیوستن به سامانه مودیان گفت: میزان 
حضور در ســازمان مودیان از اول امسال تا پایان آذر 
رشد ۴۲ برابری داشته و از ۱95۰ شخص حقوقی به 8۳ 
هزار مودی رسیده و ارسال صورتحساب الکترونیکی از 
۴5۰ هزار در روز به 7 میلیون مورد افزایش یافته است. 
همچنین صورتحساب نوع ۱ شــامل اقلام و خریدار 
و فروشــنده از ۱6۰ هزار فقره بــه ۱.۰8 فقره در روز 

رسیده است.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی همچنین گفت: افرادی 
که مجموع فروش سالانه آنها بیش از ۱7 میلیارد تومان 
است باید در سامانه مودیان حضور پیدا کنند و کمتر از 
این رقم را بدون ارائه صورتحساب می توانند مالیات در 

نظر گرفته شده را بپذیرند و پرداخت کنند.
سبحانیان در مورد پیش بینی درآمد مالیاتی در لایحه 
بودجه سال آینده گفت: قرار است درآمد مالیاتی از 75۰ 
همت سال جاری با رشد ۴9 درصدی به ۱۱۲۰ همت 
در سال آینده افزایش یابد که البته از محل شناسایی 
مودیان جدید و جلوگیری از فرار مالیاتی محقق خواهد 
شد. وی در مورد حســاب های تجاری گفت: حسابی 
که فعال اقتصادی به سازمان مالیاتی معرفی کرده و به 
پرونده الصاق شده است حساب تجاری است اما کسانی 
از حساب های غیرتجاری برای تجارت استفاده می کنند 
که با الگوریتم های هوش مصنوعی شناسایی شده و 
به جرم کتمان درآمد و فرار مالیاتی مشمول جریمه 
خواهند شد، بنابر این اگر به قانون تمکین کنند به نفع 

خودشان خواهد بود.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی میانگین مالیات سالانه 
دفاتر اسناد رسمی را ۱۴.5 میلیون تومان، بنگاه های 
املاک ۱۰ میلیون، رستوران و کافه 9.9 میلیون تومان، 
طلا و جواهر 9 میلیون، وکلای دادگستری 8 میلیون، 
لوازم خانگــی 5.9 میلیون، لــوازم صوتی و تصویری 
۴.9 میلیون تومان پرداخت کرده انــد، در حالی که 
یک کارمند در سال ۱7 تا ۱8 میلیون تومان مالیات 

می پردازد.

سهم درآمدهای نفتی در بودجه به کمتر از 30 درصد رسید

شناسایی 2.7 میلیون مودی جدید مالیاتی 

خط و نشان مسئولان آبی برای ادارات دولتی
سرانه مصرف آب در تهران بالا 

است
تهران چهارمین ســال خشــک را در حالی 
پشت ســرمی گذارد که ســرانه مصرف آب 
در آن ۲5۰ لیتــر در شــبانه روز بــه ازای 
هــر نفر اســت، بــرای مقابله با بــی آبی در 
تهــران در تازه ترین تصمیــم ادارات دولتی 
 ملــزم بــه صرفه جویــی ۲5 درصــدی آب 

شدند. 
بررســی های آماری 5۰ ســال اخیر نشــان 
می دهد که متوسط حجم بارش های یکساله 
استان تهران ۲8۰.۴ میلی متر بوده اما میزان 
بارندگی هایی که در ۱۰۰ روز نخســت سال 
آبی جاری در این استان رخ داده، فقط ۳۳.9 
میلی متر معــادل ۱۲.۱ درصد بارندگی های 

سالانه است.
در بسیاری از کشــورها با سرانه بارش سالانه 
75۰ میلی متر میــزان مصــرف آب هر نفر 
۱68 لیتر در شبانه روز اســت اما در تهران با 
وجود متوسط بارندگی ۱9۰ میلی متری در 
سال های اخیر، هر شهروند تهرانی ۲5۰ لیتر 
در شبانه روز آب مصرف می کند که این میزان 
حدود دو برابر الگوی تعیین شده ۱۳۰ لیتر در 

شبانه روز است.
هر چندکه مســوولان آبی اعــلام کرده اند 
که برنامه ای برای جیره بنــدی آب در تهران 
وجود ندارد اما نگرانی تامیــن آب در تهران 
وجود دارد، به همین دلیل به تازگی قرارگاه 
مدیریت تنش آبی در تهران تشــکیل و قرار 
شــد که اداره ها و ســازمان های دولتی برای 
 صرفه جویــی ۲5 درصــدی در مصارف آب 

ملزم شوند.
آن طور که محسن اردکانی - مدیرعامل آب و 
فاضلاب استان تهران - اعلام کرده مدیریت 
تنش آبی در شرایطی که تهران چهارمین سال 
 پیاپی خشکسالی را تجربه می کند، یک اقدام و 
ماموریــت فراســازمانی اســت، مدیــران 
عامــل شــرکت های اقمــاری و مناطــق 
آبفای اســتان تهــران باید ضمــن برقراری 
تعامل و نشست های مشــترک با مسئولان 
 ســایر دســتگاه ها ازجملــه فرمانداری ها، 
حساســیت موضــوع را تبییــن و همکاری 
مســئولان شــهرها و روســتاهای مختلف 
را در این زمینه جلب کنند تــا با بهره گیری 
از تمــام ظرفیت هــا و منابــع موجــود، 
 شــرایط تنــش آبی را بــا دغدغــه کمتری 

پشت سر گذاریم.
وی بــا تاکیــد بــر لــزوم برخــورد قانونی 
بــا انشــعاب های غیرمجــاز آب، گفــت: 
انشــعاب های غیر مجاز هم به دلیل آسیبی 
که بــه شــبکه دارد و هــم خســارت مالی 
 بایــد در دســتورکار جــدی شــرکت های 
زیرمجموعه قرار گیرد. یکی از اقدام های فنی 
در زمینه مدیریت مصرف، مدیریت فشار آب 
شبکه است که در این زمینه نظارت و کنترل 
شــیرخط ها همانند فشارشــکن ها ضروری 
اســت و اگر بتوانیم با مدیریت فشار به میزان 
5 درصــد از هدررفــت آب جلوگیری کنیم، 
 افزون بر 6۰ میلیون مترمکعب صرفه جویی آب 

خواهیم داشت.
مدیرعامــل آب و فاضــلاب اســتان تهران 
همچنیــن بر لــزوم پیگیری نصــب مخزن 
در مراکز حســاس ماننــد بیمارســتان ها 
و بررســی مصــارف آب دســتگاه های 
 اجرایــی تاکیــد و خاطرنشــان کــرد:

 از آن جایی که مقرر شــده اســت اداره ها و 
ســازمان های دولتی تــا ۲5 درصد مصارف 
آب را کاهــش دهند، شــرکت های اقماری 
و مناطــق شــش گانه آبفای اســتان تهران 
باید با رصــد به موقع، رفتارهــای مصرفی را 
کنتــرل و پرمصرف ها را در گام نخســت به 
رعایت الگــوی مصرف دعــوت و در صورت 
عدم همراهــی، در نوبت های بعدی نســبت 
به ایجاد محدودیت و قطع موقت اشــتراک 
و حتــی در صــورت ادامــه رونــد مصارف 
 بالا نســبت بــه رســانه ای شــدن موضوع

 اقدام کنند.
تهران یک کلان شهر با بیش از ۱۰ میلیون نفر 
جمعیت و مصرف سالانه یک میلیارد و ۲۰۰ 
میلیون مترمکعب آب اســت در شرایطی که 
تهران با خشکسالی دست و پنجه نرم می کند 
لازم است تا همه مشــترکان در بخش های 
مختف خانگی، تجاری، صنعتی و کشاورزی 
نسبت به هدررفت این مایه حیات حساس تر 

باشند.
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معاونت برنامه ریــزی وزارت نفت مجوز اجرای 
یک طــرح پتروپالایشــی با ظرفیــت پالایش 
روزانه ۱5۰ هزار بشــکه  نفت خام را صادر کرد. 
حسین بارگاهی، مدیرعامل پتروپالایش نگین 
لاوان با اعلام این خبر گفت: مجوز اجرای طرح 
پتروپالایشــگاه ۱5۰ هزار بشــکه ای نفت خام 
این شرکت، به اســتناد ماده ۳ قانون وظایف و 
اختیارات وزارت نفت و قانون حمایت از توسعه 
صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات گازی با 
استفاده از سرمایه گذاری مردمی، با موافقت وزیر 
نفت از ســوی معاونت برنامه ریزی وزارت نفت 

صادر شده است.
وی از امضای تفاهم نامه تأمین خوراک این پروژه 
با وزارت نفت در روزهای آینده خبر داد و اعلام 
کرد: امضای این تفاهم نامــه از طریق مدیریت 
امور بین الملل شــرکت ملی نفت ایران در حال 
پیگیری است و به زودی با شرکت ملی پالایش و 

پخش فرآورده های نفتی امضا خواهد شد.
مدیرعامل پتروپالایش نگین لاوان تأکید کرد: 
طرح پتروپالایش نگین لاوان با ظرفیت خوراک 
۱5۰ هزار بشــکه نفت خام در روز )ســبک و 
سنگین( در جزیره لاوان و در زمینی به مساحت 

۲5۰ هکتار در حال احداث است.
بارگاهی تصریح کرد: این طرح ذیل قانون حمایت 
از توسعه صنایع پایین دستی نفت خام و میعانات 
گازی با استفاده از سرمایه گذاری مردمی تعریف 
شــده و همســو با منویات مقام معظم رهبری 
درباره سیاست های اقتصاد مقاومتی و با هدف 
جلوگیری از خام فروشــی، ایجاد ارزش افزوده، 
اشــتغال زایی و ایجاد توســعه پایدار با رویکرد 
عدالت محور و صیانت از محیط زیست در جزیره 

لاوان استان هرمزگان اجرایی خواهد شد.
وی ســرمایه گذاری موردنیاز این طرح را 5.۳ 

میلیارد دلار اعلام کرد و افزود: طرح پتروپالایش 
نگین لاوان با نرخ بازگشــت سرمایه ۲۱ درصد 
)ارزی( به عنوان یکی از طرح های ماندگار برای 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی در قالب هفت 
پروژه تعریف شــده اســت. مدیرعامل شرکت 
نگین لاوان بیان کرد: احداث واحدهای پالایش، 
پتروشیمی - پلیمری، یوتیلیتی و سرویس های 
جانبی، احداث مخازن ذخیره ســازی خوراک و 
فرآورده ها، احداث اسکله و آبگیر، احداث شهرک 
مسکونی ویژه کارکنان و احداث خط لوله انتقال 
گاز، هفت زیر پروژه طرح احداث پتروپالایشگاه 

نگین لاوان است.
بارگاهی با اشــاره به موقعیت طــرح در جزیره 
لاوان و تخصیــص مزایا و مشــوق های اهدایی 
قانونی طرح توسط مجلس، دولت و وزارت نفت 
گفت: تنفس خوراک به مبلغ 7.۱ میلیارد دلار 
و تخفیف ۱۰ درصدی آن به مدت ۱۰ ســال از 
مزایای اعطایی قانونی این طرح است که می تواند 
بهترین مشوق برای ســرمایه گذاران داخلی و 
خارجی در اجرا باشد. وی با اشاره به نبود تعهد 
تحویل فرآورده های تولیدی به دولت به عنوان 
یکی دیگــر از مزایای قانونی این پــروژه افزود: 
امکان پیش فروش بخشــی از محصولات تا 5۰ 
درصــد هزینه های ســرمایه گذاری طرح برای 
تأمین مالی، از دیگر مزایا و مشــوق های قانونی 

طرح پتروپالایشی نگین لاوان است.
مدیرعامل شــرکت نگین لاوان دسترســی به 
آب های آزاد و نزدیکی بــه بازارهای هدف را از 
دیگر مزایا برشــمرد که موجب ارزندگی بیشتر 
طرح نگین لاوان می شود و تأکید کرد: این طرح 
در منطقه ویژه لاوان اجرا می شــود و به تبع آن 
از مزایای پروژه های احداث شده در مناطق ویژه 

نیز برخوردار است.

مشاور وزیر و مدیر کل دفتر اقتصاد مسکن گفت: از 
اقدامات موثر برای کمک به متقاضیان طرح نهضت 
ملی مسکن تعیین سقف 5 میلیون و 9۰۰ هزار تومانی 
برای بازپرداخت اقساط در ۲ سال اول است که پیش 
از این مبلغ اقساط بیشتر بود. به گزارش وزارت راه و 
شهرسازی، »ابوالفضل نوروزی« در برنامه تلویزیونی با 
موضوع نقش دستگاه ها در تأمین مالی طرح نهضت 
ملی مسکن تصریح کرد: از اقدامات موثر برای کمک 
به متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن تعیین سقف 5 
میلیون و 9۰۰ هزار تومانی برای بازپرداخت اقساط در 
دو سال اول است که پیش از این مبلغ اقساط بیشتر 
بود. مشاور وزیر و مدیر کل دفتر اقتصاد مسکن با اشاره 
به اینکه عملکرد بانک ها در 6 ماه گذشــته نسبت 
به قبل با برگزاری جلســات شورای مسکن و تأکید 
رئیس جمهور بر پرداخت تســهیلات مسکن اصلا 
قابل مقایسه نیست، بیان کرد: بانک پاسارگاد، بانک 
خاورمیانه، بانک سامان و بانک اقتصاد نوین در 6 ماه 
اول سال 6۰6 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت 

کردند که سهم مسکن تقریبا هیچ بود.
وی ادامه داد: شبکه بانکی در طول ۲ سال منتهی به 
فروردین ماه ۱۴۰۲ کلا ۲۰۰ هزار قرارداد پرداخت 
تسهیلات مســکن منعقد کرده بودند، ولی در 6 ماه 
گذشــته با پیگیری های ویژه ای که صورت گرفته و 
دســتورات رئیس جمهور حدود 6۴۰ هزار قرارداد 

عموما در بانک های دولتی منعقد شده است.
نوروزی با تأکید بر لزوم همراهی کل شــبکه بانکی 
کشور به ویژه برخی بانک های خصوصی که تا الان 
متأسفانه عملکردی نداشته اند، اظهار کرد: پرداخت 
تسهیلات مسکن طبق ماده چهار قانون جهش تولید 
مسکن تکلیف قانونی لازم الاجرا است در حالی که 
برخی بانک های خصوصی پرداخت تسهیلات دارند 
که نشان از توان مالی آنها است اما به بخش های خارج 

از حوزه مسکن پرداخت می کنند.

مشاور وزیر و مدیر کل دفتر اقتصاد مسکن اذعان کرد: 
در 6 ماه اول امسال 6۰6 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
توسط بانک های پاســارگاد، بانک خاورمیانه، بانک 
ســامان و بانک اقتصاد نوین پرداخت شده است که 
نشان از توان مالی آنها است اما سهم مسکن در این 
تسهیلات تقریبا هیچ بوده است. در حالی که طبق 
قانون ۲۰ درصد تسهیلات پرداختی بانک ها باید به 

بخش مسکن اختصاص یابد.
وی اضافه کرد: اگر این بانک هــا قدرت پرداخت وام 
ندارند نباید به هیچ بخشــی تسهیلات بدهند واگر 
تسهیلات می دهند باید طبق قانون یک پنجم آن را 
به بخش مسکن بدهد؛ خواهش می کنیم این بخش 
اصلاح شــود و به نهضت ملی مسکن هم تسهیلات 
بانکی در بانک های خصوصی پرداخت شود، قانون 
مصوب مجلس در ماده چهار قانــون جهش تولید 
مسکن هم مشــخص اســت و این تکلیف خارج از 

توان نیست.
نوروزی پرداخت تســهیلات به طــرح نهضت ملی 
مسکن را حمایت از دهک های پایین جامعه برشمرد 
و به ذکر مصدایق نسبت تسهیلات مسکن به کل وام 
های پرداختی بانک ها در کشورهای مختلف اشاره 
کرد و گفت: پرداخت تســهیلات مسکن حمایت از 
تولید و اشتغال است مثلا در کشور آلمان هم اکنون 
۱8 درصد تســهیلات پرداختی نظام بانکی مربوط 
به بخش مسکن است و هلند ۱9 درصد، آمریکا ۲۳ 

درصد و سوئیس 5۰ درصد.
وی افزود: حدود ۳7۳ هزار فقره وام مسکن روستایی 
پرداخت شده و یا در حال پرداخت است که بخشی از 

این تسهیلات ۳5۰ میلیون تومانی است.
وی در پایان اذعان کرد: تسهیلات بانکی و آورده های 
متقاضیان، در طرح نهضت ملی مسکن وارد بخش 
تولید می شود و می تواند تحولی جدی مثبتی را در 

حوزه اقتصاد رقم بزند.

مجری طرح گندم وزارت جهاد کشــاورزی خودکفایی پایدار تولید 
و ارتقای کیفیت گندم را از برنامه  های ویژه این وزارتخانه دانســت و 
گفت: ارزیابی  ها نشــان می دهد که گندم تولیدی کشــور از کیفیت 
خوبی برخوردار است با این حال ما به دنبال ارتقای این کیفیت هستیم.

»سهراب سهرابی« افزود: براســاس ارزیابی کیفیت گندم های ایران 
که با همکاری معاونت امور زراعت، موسســه تحقیقات اصلاح نهال 
و بذر و بخش شیمی غلات انجام شــده، میزان پروتئین گندم تولید 
اســتان خوزســتان نزدیک به ۱۲.58 درصد، فارس ۱۲.55 درصد، 
 گلستان ۱۲.6۱ درصد، بوشــهر ۱۲.7۳ درصد و ایلام ۱۲.59 درصد

 است.
مجری طرح گندم وزارت جهاد کشــاورزی اظهارداشــت: ســالانه 
دو هــزار نمونــه گندم دیــم و آبــی توســط موسســه تحقیقات 
نهال و بــذر و ۲۰ هــزار نمونه از ســوی مرکــز پژوهش های غلات 
شــرکت بازرگانــی دولتــی ایران نیــز ارزیابــی می شــود و نتایج 

 تحقیقات ایــن دو مجموعه در مــورد کیفیت این محصــول با هم 
منطبق است.

وی با اشاره به استاندارد ۱۰۴ گندم تصریح کرد: این استاندارد ملی، 
گندم های تولیدی کشــور را به گروه های درجه یــک تا درجه چهار 
تقسیم می کند. ســهرابی گفت: گندم های درجه یک در ۱5 استان 
کشور از جمله خوزستان، گلستان، فارس، مازندران و هرمزگان تولید 
می شود که حداقل بین ۴.5 تا 5 میلیون تن از گندم های تولید کشور را 
شامل می شود و وزن هکتولیتر آن بیش از 79 و میزان پروتیین بالای 

۱۲ درصد است.
وی با بیان این که دولت گندم درجه یک، دو و ســه را خرید تضمینی 
می کند، اذعان کرد: نیاز کشور به گندم با توجه به جمعیت در کل ۱۲ 
میلیون تن در ســال است و سال گذشــته از ۱۳.5 میلیون تن گندم 
تولیدی، ۱۰ میلیون و ۴۰۰ هزار تن آن خرید تضمینی شــد. مجری 
طرح گندم وزارت جهاد کشــاورزی خاطرنشــان کرد: بخشی از این 

میزان تولید مربوط به بذر گندم اســت و قسمتی نیز به مصرف طیور 
خانگی می رسد.

وی معرفی ارقام جدید را یکی از دلایل افزایش گندم تولیدی کشــور 
عنوان کرد و گفت: در سال جاری ۱۰9 رقم جدید گندم آبی و دیم میان 
کشاورزان توزیع شد که از این تعداد 75 رقم گندم آبی و ۳۴ رقم دیم 
بوده است. سهرابی در همین حال مصرف متعادل کودهای شیمیایی، 
مدیریت کنترل خسارت آفات به ویژه آفت سن، بیماری ها و علف های 
هرز، ارتقای کیفیت مدیریت آبیاری با توسعه سامانه های نوین آبیاری 

را از دیگر اقدامات برای افزایش کیفیت گندم تولیدی کشور برشمرد.
وی افزود: اکنــون ۲5 تا ۳۰ درصــد اراضی گندم به سیســتم های 
آبیاری نویــن مجهز هســتند. مجری طــرح گنــدم وزارت جهاد 
کشاورزی درباره توسعه مکانیزاســیون در حوزه گندم گفت: کشت 
 مکانیزه گندم در قالــب برنامه هفتم توســعه باید بــه ۱۰۰ درصد

 برسد.

کاهش سقف اقساط تسهیلات نهضت مسکن صدور مجوز اجرای پتروپالایشگاه ۱۵۰ هزار بشکه ای 

نیاز کشور به گندم ۱۲ میلیون تن است

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com
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معاون توسعه کارآفرینی و اشــتغال وزارت کار 
گفت: نرخ بیکاری در میــان دانش آموختگان 
دانشگاهی در ۲ سال اخیر از ۱۳.۸ درصد به ۱۱.۴ 
درصد رسیده و بر این اساس اختلاف در بیکاری 
دانش آموختگان دانشگاهی و کل بیکاران به ۳.۵ 

درصد رسیده است.
به گزارش تسنیم، بازارها اشباع شده و رشته های 
تحصیلی که شــغلی برای آنها در کشور وجود 
ندارد به کابوس شــبانه روزی فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی تبدیل شده اســت. گزارش های 
سازمان فنی و حرفه ای حکایت از این دارد که ۴0 
درصد از مراجعه کنندگان برای کسب مهارت را 
فارغ التحصیلان دانشگاهی تشکیل می دهند. 
متأسفانه آموزش های عالی به قدری کفایت نمی 
کند که فرد بعد از پایان تحصیلات دانشــگاهی 
بتواند مشغول بازار شــود. در کنار هزاران دلیل 
برای پیدا نکردن شــغل فارغ التحصیلان,عدم 
مهارت کافی مســئله مهمی است که باید به آن 

توجه شود.
محمود کریمی بیرانوند, معاون وزیر کار با اشاره 
به اینکه ایجاد سالانه یک میلیون شغل مسئله 
بیکاری را در کشور ریشــه کن نمی کند گفت: 
ایجاد ســالیانه یک میلیون شــغل حتی اگر به 
صورت مکرر هم انجام شــود بدون شک مسئله 
بیکاری را در کشور ریشه کن نخواهد کرد. طبق 
آمار مرکز آمار ایران هم اکنون حدود ۲ میلیون 
نفر بیکار در کشور وجود دارد که ۴۱,۵ درصد این 
تعداد جمعیت بیکار فارغ التحصیلان دانشگاهی 

هستند.
مطابق آخرین گزارش مرکز آمار در پاییز ۱۴0۲، 
به میزان ۴۱,۵ درصد جمعیت ۱۵ساله و بیش تر، 
از نظــر اقتصادی فعال بوده انــد، یعنی در گروه 
شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات 
نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از آن است که این 
نرخ نسبت به فصل مشابه سال قبل )پاییز ۱۴0۱( 

0,۵ درصد افزایش یافته است.
بررســی نرخ بیکاری جمعیت ۱۵ساله و بیشتر 
فارغ التحصیلان آموزش عالی، نشــان می دهد 
۱۱,۴درصــد از جمعیت فعال فــارغ التحصیل 
آموزش عالی بیــکار بوده اند. ایــن نرخ در بین 
زنان نسبت به مردان ودر نقاط روستایی نسبت 
به نقاط شهری بیشــتر بوده است. بررسی روند 
تغییرات این نرخ حاکی از کاهش ۱,۱ درصدی 
در پاییز ۱۴0۲ نسبت به فصل مشابه سال قبل 

است.
در پاییــز ۱۴0۲ ســهم جمعیت بیــکار فارغ 
التحصیل آمــوزش عالی از کل بیــکاران ۴۲,۸ 
درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به 
مردان و در نقاط شهری نسبت به نقاط روستایی 
بالاتر اســت. بررســی تغییرات این شــاخص 
نشان می دهد که نســبت به فصل مشابه سال 

قبل0,۴درصد افزایش داشته است.
در پاییــز۱۴0۲ ســهم جمعیت شــاغل فارغ 
التحصیــل آمــوزش عالــی از کل شــاغلان 
۲7,۵درصد بوده است. این ســهم در بین زنان 
نســبت به مردان و در نقاط شــهری نسبت به 
نقاط روستایی بالاتر است. بررسی تغییرات این 
شاخص نشان می دهد که نسبت به فصل مشابه 

سال قبل ۱,۱درصد افزایش یافته است.
ابراهیم رئیسی رئیس جمهور درچند روز اخیر در 
جلسه شورای عالی اشتغال از دبیرخانه شورای 
عالی اشتغال خواست تا درباره حل مسأله اشتغال 

فارغ التحصیلان راهکارهای مناســب و مؤثر را 
تدوین نماید. محمود کریمــی بیرانوند، معاون 
اشتغال وزارت کار درباره  آخرین وضعیت بازار کار 
گفت: فضای کسب و کار در دولت سیزدهم مسیر 
رو به رشد داشته اســت به طوری که از تابستان 
۱۴00تا 9 ماهه امسال آمارها نشان می هد بازار 
کار در استان ها روبه رشد بوده است. وی افزود: 
نرخ مشارکت اقتصادی نیز با نیم درصد افزایش 
به ۴۱,۵ درصد رسید و جمعیت شاغل و جمعیت 

فعال نیز افزایش یافت.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی خاطرنشــان کــرد: میزان 
ورودی به بازار کار در این دولت در پاییز امسال 
6۱۲ هزار نفر ثبت شده است، این رقم از تابستان 
سال ۱۴00تا پاییز امسال روند مثبت و صعودی 
داشته اســت و به صورت پلکانی افزایش یافته 

است.
کریمی بیرانوند اظهار کــرد: همچنین خالص 
اشتغال هر فصل در کشــور از تابستان ۱۴00تا 
9ماهه امســال روند صعودی و مثبت داشت به 
طوری که در ســه فصل اول امســال براساس 
گــزارش مرکز آمــار، خالص اشــتغال بیش از 
700هزار نفر بود. وی گفــت: اکنون ۸,۱درصد 
از جمعیت شاغل کشور اشتغال ناقص دارند به 
این معنا که این افراد کمتر از ۴۴ساعت در هفته 
کار دارند که البته تلاش می شود تا پایان دولت 

سیزدهم، این وضعیت بهبود یابد.
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی بیان کــرد: نرخ بیکاری در 
میان دانش آموختگان دانشگاهی نیز در ۲سال 
اخیــر از ۱۳,۸ درصد به ۱۱,۴درصد رســیده 
است و بر این اســاس اختلاف در بیکاری دانش 
آموختگان دانشگاهی و کل بیکاران به ۳,۵ درصد 

رسیده است.
کریمی بیرانوند با اشــاره به اینکه دولت توجه 
خاص به اشتغال بانوان دارد، اظهار کرد: افزایش 
۵00هزار نفری جمعیت فعــال بانوان، افزایش 
600هزار نفری جمعیت شاغل بانوان و کاهش 
۵0هزار نفر جمعیت بیکار زنان از دستاوردهای 
این دولت است. وی گفت: نرخ بیکاری زنان در 
این دولت از ۱۵,7درصد بــه ۱۴,۲ درصد و نرخ 
بیکاری دانش آموختگان دانشــگاهی این قشر 
نیز از ۲۲,6 درصد به ۱9,۴ درصد رسیده است و 
نیمی از بانوان فارغ التحصیل دانشگاهی کشور 

شاغل هستند.
معــاون توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: این 
دســتاوردها در نتیجه اهتمام دولت برای بهبود 
فضای کسب و کار به دست آمده است و نشان از 
پاسخگو بودن مسوولان در این دولت در زمینه 
اشــتغال دارد. وی گفت: نظارت های جدی در 
طرح های اشتغالزایی و احیای 6هزار و ۵00واحد 
تولیدی راکد و بازگشــت به فعالیت آنان هم در 
این باره موثر بوده است. دولت در ایجاد اشتغال از 
کمیت عبور کرده و اکنون هدف ما ارتقای کیفیت 

در این زمینه است.
وی با تاکید بر نقش کســب و کارهای خرد در 
رونق اشــتغال، گفت: ۸0 درصد از بار اشتغال بر 
دوش مشاغل خرد است از این رو باید در پرداخت 
تسهیلات به این مشاغل توجه ویژه شود زیرا این 
کســب و کارها نقش ارزنده در ارتقای وضعیت 

اشتغال در کشور دارند.

گشت مشــترک برخورد قانونی با گران فروشان 
بلیــت هواپیما درفــرودگاه مهرآبــاد با حضور 
اعضای سازمان تعزیرات حکومتی، پلیس امنیت 
اقتصادی و وزارت راه و شهرســازی انجام و طی 
آن دفتر فروش ۲ ایرلاین متخلف پلمب شــد. 
 به گزارش  پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، 
به دنبال شکایت های مردمی از افزایش غیرقانونی 
قیمت بلیت هواپیما توســط برخی شرکت های 
هواپیمایی بعد از ظهر روز گذشته ۲۲ دی،  گشت 
مشترکی با حضور سازمان تعزیرات حکومتی ، 
وزارت راه و شهرسازی، پلیس امنیت اقتصادی از 

فرودگاه مهرآباد انجام شد.
در این گشت مشترک که از ساعت ۱7 آغاز و تا 
ساعت ۲۲ به طول انجامید، نادر حیدری رئیس 
شعبه ۴ ملی ســازمان تعزیرات حکومتی اعلام 
کرد: متعاقب بازدید به عمل آمده ملاحظه شد 
متاســفانه هیچ یک از دفاتر فروش شرکت های 
هواپیمایی مســتقر در فرودگاه مهرآباد، نسبت 
به نصب و به کارگیــری نرخ نامه بلیت های پرواز 
داخلی و خارجی که جزو الزامات قانونی اســت، 

اقدام نکرده بودند.
معــاون نظــارت حکومتــی اداره کل تعزیرات 
حکومتی تهران ادامه  داد: متعاقب موازین قانونی، 
به مدیریت فرودگاه الزام شد از این پس همه دفاتر 
فروش واحدها و غرفه های مســتقر در فرودگاه 
مهرآباد نســبت به به کارگیری و نصب تابلوهای 
نرخ بلیت در حال عرضه اقــدام کنند و علاوه بر 
آن مدیریت فرودگاه، نــرخ مصوب عرضه بلیت 

در همه ترمینال های فرودگاه را در معرض دید 
عموم، مصوب و اعلام کنــد تا مراجعان فرودگاه 
هم از نرخ مصــوب و هم از نــرخ در حال عرضه 
هر یک از شــرکت های هواپیمایی اطلاع متقن 

داشته باشند.
حیدری تصریح کرد: ۲ دفتر فروش شــرکت های 
هواپیمایی که نســبت به سایرین وضعیت حاد یا 
بحرانی تری داشتند، به سبب عدم همکاری مناسب 
به طور موقت با نصب اطلاعیه پلمب شــدند. وی 
تاکید کرد: در خصوص نرخ عرضه و فروش بلیت ها 
نرخ اعلام شده سازمان هواپیمایی کشوری که پیش 
تر اعلام شده   مبنا است از این رو  با محاسبه دقیق 
و کارشناسی نرخ های مصوب، تخلفات به شعب 
تعزیرات حکومتی اعلام، تا نســبت به رسیدگی 

صدور حکم و برخورد با متخلبان اقدام شود.
وی اظهار داشت: در بازدید به عمل آمده  مشخص 
شد متاسفانه برخی از شــرکت های هواپیمایی 
خصوصی ســقف میزان نرخ مصــوب را رعایت 
نکرند و بلیت هــا را با نرخ هــای بالاتری عرضه 
می کردند. حیدری بیان کرد: به طور قطع یکی 
از محکومیت هایی که در انتظار خاطیان خواهد 
بود، علاوه بر جریمه و تصمیمات تکمیلی، الزام به 
استرداد اضافه پرداختی ها به شکات خواهد بود. 
بنابراین گزارش شرکت های هواپیمایی موظف 
به اعمال قیمت مصوب خرداد ماه ســال جاری 
هستند و هیچ مجوزی برای افزایش قیمت بلیت 
هواپیما صادر نشده و مرجع قیمت گذاری شورای 

عالی هواپیمایی است.

نماینده کارفرمایان در شورای عالی کاربا اشاره به اینکه احتمال دارد 
که امسال مزد منطقه ای به صورت پایلوت در چند استان اجرا شود 
گفت:از نگاه کارفرمایان دستمزد باید معیشــت ماهانه کارگران را 

تأمین کند و مسکن بر عهده دولت است.
اصغر آهنی ها، نماینده کارفرمایان در شــورایعالی کار و عضو هیات 
مدیره کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی کشــور با اشاره به 
اینکه اجرای مزد منطقه ای قانونی اســت گفت: این بحث در قانون 
مطرح شده است.اینکه »مزد برای مناطق مختلف« و دوم »مزد برای 
صنایع مختلف« تعیین شود در قانون آمده است. این موضوع سال 
ها است که در گروه های کارشناسی ذیل شورای عالی کار بررسی و 

مطرح شده است.
 وی با بیان اینکه اعضای شورای عالی کار مخالفتی درباره اجرای مزد 
منطقه ای ندارند افزود:  دغدغه و مساله اصلی نحوه ی اجرای قانون 

است. یعنی نمی خواهیم مزد منطقه ای به گونه ای اجرا شود که آثار 
منفی داشته باشد. آهنی بیان کرد: بیست سال است که اجرای این 
بخش از قانون مغفول مانده اســت. گروه کارفرمایی ســال گذشته 
تحقیقات سنگینی را انجام داد. امسال هم در شورای عالی کار شاهد 

فعالیت وزارت اقتصاد در این زمینه بودیم.
نماینده کارفرمایان در شورای عالی کار با بیان اینکه یکی از اختلاف 
نظر های ما با دولتی ها بر سر مسئله حق مســکن است ادامه داد: 
مطابق ماده ۳۱قانون اساسی مسکن بر عهده دولت است. بنابراین 
بحث مسکن با معیشت و دستمزد نباید قاطی شود. وی گفت: از نگاه 
کارفرمایان دستمزد باید بتواند معیشت ماهانه کارگران را تأمین کند 
و مسکن بر عهده دولت است که بایستی وظیفه ی تأمین مسکن را 

بر عهده بگیرد.
آهنی ها با بیان اینکه نیروی انسانی مهم ترین چیز برای کارفرماست 

افزود: کارگر و کارفرما در کنار یکدیگر و با هم تولید را پیش می برند؛ 
بنابراین در هر تصمیم گیری باید منافع مشترک در نظر گرفته شود؛ 
نکته ای که می خواهم بر آن تاکید کنم این اســت که قطبی سازی 
فضای روابط کار و نگاه دو قطبی از اســاس اشــتباه است؛ کارگر و 
کارفرما در کنار هم هستند نه در مقابل هم. ما به اشتراک و همکاری 

به جای مقابله اعتقاد داریم.
وی با بیان اینکه احتمالاً مزد منطقه ای را در چند استان به صورت 
پایلوت اجرا می کنیم گفت: به دنبال حل مشــکلات و چالش ها در 
جلسات بررسی و کارشناسی هســتیم.  مزد منطقه ای یا به صورت 
پایلوت در چند استان کشور یا به صورت سراسری پیاده سازی و اجرا 
خواهد شد اما بازهم تاکید می کنم که لازمه ی این امر این است که 
داده های تصمیم گیری به صورت صحیح و کامل توسط نمایندگان 

سه گروه بررسی و آماده شود و به نتیجه قابل قبول برسیم.

دفتر آمار آمریکا از رشد ۲۱ درصدی صادرات این کشور به ایران در 
۱۱ ماهه ۲0۲۳ خبر داد و تجارت دو کشــور در این دوره را بیش از 
۵0 میلیون دلار اعلام کرد. به گزارش تســنیم، دفتر آمار آمریکا در 
تازه ترین گزارش خود اعلام کرد مبادلات تجاری ایران و آمریکا در 
۱۱ماهه سال ۲0۲۳ به ۵0,۵ میلیون دلار رســیده است. این رقم 
نسبت به مدت مشابه سال قبل از آن ۱۲ درصد افزایش داشته است.

در ماه های ژانویه تا نوامبر سال ۲0۲۲ بالغ بر ۴0,۴ میلیون دلار کالا 

بین دو کشور مبادله شده بود. بر اساس این گزارش در ۱۱ ماهه ۲0۲۳ 
ارزش صادرات آمریکا به ایران رشــد ۲۱ درصدی داشــته است. در 
۱۱ماهه سال ۲0۲۲ بالغ بر ۴0,۳ میلیون دلار کالا از آمریکا به ایران 
صادر شده بود که این رقم در مدت مشابه ۲0۲۳ به ۴۸,9 ممیلیون 
دلار افزایش یافته اســت. اما واردات این کشــور از ایران در ماه های 
ژانویه تا نوامبر ۲0۲۳ کاهش ۸۵ درصدی داشــته و به ۱,6  میلیون 
دلار رسیده است. آمریکا در ۱۱ماهه سال ۲0۲۲ بالغ بر ۱۱میلیون 

دلار کالا از ایران وارد کرده بود. بر اساس این گزارش در نوامبر ۲0۲۳ 
صادرات آمریکا به ایران با رشد ۳0 درصدی نسبت به مدت مشابه سال 
قبل به 6,۱ میلیون دلار رسیده است. واردات آمریکا از ایران در این 
ماه نیز صفر بوده است. میزان تجارت ایران و آمریکا در مقایسه با کل 
مبادلات تجاری دو کشور با جهان رقم قابل توجهی نیست. ایران بین 
مقاصد صادراتی آمریکا رتبه ۱7۳ و بین منابع تأمین کالاهای وارداتی 

این کشور رتبه ۲06 را به خود اختصاص داده است.

مدیر روابط عمومی سازمان هدفمند ســازی یارانه ها با بیان اینکه 
اختلالی در سامانه هدفمندی یارانه ها و پرداخت یارانه نقدی روی 
نداده است، گفت: افراد جدیدی که از سوی وزارت رفاه در دهک پر 

درآمد دهم قرار گرفته اند، از یارانه حذف شدند.
برخی رسانه ها از اختلال در ســامانه هدفمندی یارانه ها خبر داده 
بودند که برای بررســی صحت و ســقم آن با ســخنگوی سازمان 
هدفمندســازی یارانه ها تماس گرفتیم، در این زمینه سیده طیبه 
حســینی گفت:  هیچ اختلالی در سامانه هدفمندســازی یارانه ها 
پرداخت یارانه معیشــتی نقــدی ماهانه روی نداده اســت و یارانه 
 نقدی دیماه هم مانند ماه های قبل به حســاب سرپرســتان خانوار

 واریز شد.
وی افزود: افراد مشمول یارانه بگیر مشــمول یارانه از سوی وزارت 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بر اســاس بررسی اطلاعات پایگاه رفاه 
ایرانیان به سازمان هدفمندسازی یارانه ها اعلام می شود و این سازمان 
هیچ دخل و تصرفی در میزان یارانه افراد و یا شمولیت و عدم شمولیت 
افراد در یارانه ندارد. سخنگوی سازمان هدفمندسازی یارانه ها گفت: 
در ماه جدید که یارانه پرداخت شد، طبق اعلام وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی عده ای از افراد در اثر آزمون وســع سنجی جزء دهک 
۱0 پردرآمدی قرار گرفته بودند و خود به خود حذف شــده بودند، 
بنابراین کدملی هایی که یارانه به حساب شــان واریز نشده اســت، 
جزء دهک ۱0 پردرآمدی قرار گرفته اند در بررســی وسع خانوارها 
در پایگاه رفــاه ایرانیان افراد مرتب در دهکها جابخ جا می شــوند و 
آنهایی که در دهک ۱0 قرار می گیرند حذف می شوند و ممکن است 
خانوارهایی از دهک ۱0 به 9 افت کنند که مشمول یارانه می شوند. 

به گزارش فارس، طبق مقررات وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
کسانی که نســبت به دهک بندی خود اعتراض دارند، می توانند از 
طریق سامانه حمایت در پایگاه اطلاع رســانی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی نسبت به دهک بندی خود اعتراض ثبت کنند که به 
 اعتراض آنها رسیدگی خواهد شد و در صورت استحقاق، یارانه آنها 

مجدد برقرار خواهد شد.
در حــال حاضــر بیــش از 77 میلیــون ایرانــی مشــمول یارانه 
نقــدی معیشــتی ماهانــه هســتند کــه در دهک هــای یک تا 
9 قــرار گرفته اند کــه یارانــه افراد ســه دهک کم درآمــد یعنی 
یــک تــا ۳ ماهانــه ۴00 هــزار تومــان و یارانــه افــراد واقع در 
 دهک هــای ۴ تــا 9 ماهانــه ۳00 هــزار تومان به حساب شــان 

واریز می شود.

بر اســاس تفاهمنامه ای که ابتدای آذرماه بین شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی و پلیس راهور فراجا به امضا رســید، مقرر شــد 
تا حداکثر دوماه بعد )ابتــدای بهمن ماه( ثبت درخواســت کارت 
ســوخت آنلاین شــود. درحال حاضر تنها راه برای ثبت درخواست 
صدور کارت هوشــمند ســوخت، مراجعه حضوری به دفاتر پلیس 
۱0+ اســت و بعد از ثبت درخواست متقاضی، حداقل حدود یک ماه 
 زمان نیاز اســت تا کارت هوشمند سوخت صادر شــده و به دست 

متقاضی برسد.

هفتم آذرماه امسال بود که با امضای تفاهمنامه ای، از سامانه "برخط 
ثبت درخواست کارت هوشمند سوخت" که با همکاری شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی و پلیس راهور فراجا ایجاد شده، رونمایی 

شد.
در این مراسم، جعفر ســالاری نسب، مدیرعامل شرکت ملی پخش 
فرآورده فرآورده های نفتی گفته بود: "امروز بــا امضای تفاهمنامه 
و رونمایی از ســامانه برخط ثبت درخواست صدور کارت هوشمند 
سوخت، فرآیند پیش راه اندازی این سامانه آغاز شده و حداکثر تا ۲ ماه 

آینده راه اندازی می شود و مردم می توانند از آن پس، درخواست های 
خود را آنلاین ثبت کنند.”

به گفتــه وی، با راه اندازی این ســامانه، زمان انتظــار صدور کارت 
ســوخت از یک ماه به ۱0 روز کاهش می یابد. حال که در روزهای 
پایانی دی ماه هستیم، طبق وعده داده شده، باید شمارش معکوس 
راه اندازی این سامانه و شروع ثبت نام آنلاین درخواست کارت سوخت 
 آغاز شود؛ اما هنوز اخبار رسمی حاکی از آغاز این فرآیند از روزهای

 آینده نیست.

وزیر صمت گفت: مشکلی در 
خصوص واردات خودروهای 
دسته دوم به کشــور نداریم 
و ایــن مهم بــه زودی اجرا 
می شود. عباس علی آبادی 
وزیر صمت با اعلام اینکه »مشکلی در خصوص واردات 
خوردوهای دسته دوم به کشور نداریم و این مهم به زودی 
اجرا می شود«، گفت: گام اول واردات را از مناطق آزاد 
کشور شروع می کنیم. در همین رابطه سخنگوی دولت 
درباره آخرین وضعیت آیین نامه واردات خودروهای نو 
و دست دوم گفت: آیین نامه واردات خودروهای دست 

دوم نهایی شده و به زودی ابلاغ می شود.
علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت درباره آخرین 
وضعیت آیین نامه واردات خودروهای نو و دست دوم 
گفت: آیین نامه واردات خودروهای دست دوم نهایی 
شده و به زودی ابلاغ می شود. در مرحله اول از واردات 
خوردور های کارکرده، امکان واردات خودروهای مناطق 

ازاد به سرزمین اصلی را فراهم کرده ایم و آیین نامه آن 
تصویب شده است خوردرو هایی که واردات آن ممنوع 

نبوده نیز امکان واردات آنها فراهم می شود.
وی در ادامه تصریح کــرد: واردات خودروهای نو هم 
اصلاحاتی داشت و تســهیل هایی برای بخش ارزی 
آن صورت گرفت، عموما به ســمت تســهیل واردات 
خودروهای برقی و هیبریــدی و خودروهای عمومی 
متمایل شده است اســتانداردها و مقررات فنی به روز 
رسانی شده فرآیندها هم امکان سرعت بخشی به واردات 
را دریافت کرده اند. امیدواریم نیاز خودرو را جوابگو باشد 
با اولویت دهی ارزی با تدابیر بانک مرکزی امیدواریم 

شاهد تسریع در اجرای آنها باشیم.
این در حالی اســت کخدر وهله اول قــرار بود واردات 
خودروهای کارکرده توسط اشخاص حقیقی با کارت 
ملی ممکن باشــد و هر فرد با کارت ملی خود مجاز به 
واردات خودرو به کشور باشــد؛ این بند توسط دولت 
تغییر کرده و شرط واردات خودرو داشتن کارت بازرگانی 
عنوان شده است؛ بر اساس تصمیم جدید دولت تنها 
افرادی می توانند خودروی دست دوم وارد کشور کنند 

که کارت بازرگانی فعال داشــته باشند. بر این اساس 
بندی که طی ماه های گذشــته واکنش های زیادی را 
به همراه داشته و بحث بر ســر آن بسیار بوده )هر کد 
ملی مجاز به واردات یک دستگاه خودروی کارکرده(، 

از آیین نامه حذف شده است.
اخیراً، یک عضو هیئت رییسه کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس نیز با انتقاد از روند کند واردات و این که مجلس 
دست دولت را برای واردات خودرو باز گذاشته، به جمع 

منتقدان وزارت صمت در این زمینه اضافه شده است.
الله وردی دهقانی با بیان این کــه از نظر ما تا به امروز 
واردات خودرو روند خوبی نداشته است، درباره گمانه 
زنی ها در خصوص حذف واردات خودروهای کارکرده از 
لایحه بودجه ۱۴0۳، گفت: »دیگر نیازی نیست موضوع 
واردات خودروهای کارکرده در لایحه بودجه دیده شود، 
چراکه ما قانون منع واردات خودرو نداریم و مصوبات 
مجلس را برای تسهیل واردات خودروهای نو و کارکرده 
داریم.« وی در ادامه داد: »فلذا دست دولت برای واردات 
خودرو باز است و لزومی ندارد که این موضوع در لایحه 

بودجه سال آتی دیده شود.«

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

وزیر صمت اعلام کرد:

واردات خودروهای دسته دوم از مناطق آزاد

برخورد با 2 شرکت هواپیمایی گران فروش 

احتمال اجرای مزد منطقه ای به صورت پایلوت

رشد 2۱ درصدی صادرات آمریکا به ایران

اختلال در سامانه هدفمندی یارانه ها تکذیب شد

نحوه دریافت کارت سوخت تغییر کرد

80 درصد از بار اشتغال بر دوش مشاغل خرد است

کاهش نرخ بیکاری فارغ التحصیلان 
الزامات واردات خودروهای کارکرده
امیرحسن کاکایی، کارشناس خودرو

مساله واردات خودروهای دست دوم یا همان 
خودروهای کارکرده ارزان شدن تعرفه یا آزاد 
کردن واردات نیست. مشکل اصلی نداشتن 
منابع ارزی و مشــکلات در جابه جایی های 
مالی است. زیرا FATF در ایران اجرایی نشده 
و شرکت های معتبر دنیا هم با ایران همکاری 

نمی کنند.
متاسفانه به دلیل تحریم ها اکثر خودروسازان 
خارجــی روابطی با ایــران ندارنــد، برخی 
خودرو هــای وارداتــی نیز توســط برخی 
از بازار هــای مختلف جمع می شــود پس از 
تولیدکننده اصلی خریداری نمی شود. ضمن 
اینکه واردات خودرویی که در بنادر نشان داده 
می شود نیز واقعی نیست. برای واردات خودرو 
باید ضوابط و آزمایشگاه های فنی ایجاد شود تا 
طرح واردات خودرو کارکرده با بالا ترین سطح 

بهره وری مواجه شود.
در حال حاضر اختیار تــام واردات را به دولت 
ســپرده شــده و دولت می تواند با برقراری 
ضوابط و بررسی خودروها قبل و حین ورود از 
هزینه های گزاف و مشکلات بعدی خودرو ها 
جلوگیــری کند. همچنین بــدون اطمینان 
نسبت به واردات خودروی کارکرده ایمن که با 
جان مردم در ارتباط است نمی توان خودرویی 
وارد کشــور کرد. دولت معتقد است واردات 
خودروی کارکرده زمانی انجام می شــود که 
ضوابط خاص واردات آن اجرا شود تا این امر 
منجر به بهبود وضعیــت متقاضیان خودرو و 
دسترسی راحت به خرید خودروی مورد نیاز 

جامعه شود.
به طور کلی واردات خودرو به  تنهایی نمی تواند 
موجب کاهش مشــکلات بازار خودرو شود. 
در چند ســال اخیر دیده نشد توسط یکی از 
نمایندگان مجلس با افتخار این موضوع مطرح 
شــود که موانعی از راه تولید به خصوص در 
صنعت خودرو برداشــته شده است. می توان 
همین مســئله را از متخصصــان و متولیان 
صنعت خودرو از قطعه ســاز تا خودروســاز 
پیگیری کرد که آیا تابه حــال چنین اتفاقی 
افتــاده یا هرچــه در این زمینــه پدیدآمده 

مانع تراشی بوده است. 
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فناوری و 
اطلاعات

فروش جهانی تراشه بهبود یافت
فروش جهانی تراشه ها برای اولین بار در بیش از یک سال گذشته، افزایش یافت و نشان داد 
که تقاضا پس از فناوری های نوظهور مانند هوش مصنوعی، رو به بهبود گذاشته است. انجمن 
صنعت نیمه رسانا که در واشنگتن مستقر است، اعلام کرد درآمد جهانی نیمه رساناها در نوامبر 
سال گذشته، به ۴۸ میلیارد دلار رسید که ۵.۳ درصد نسبت به نوامبر سال ۲۰۲۲ و ۲.۹ درصد 
در مقایسه با اکتبر افزایش یافته است. نیمه رساناها، اجزای کلیدی در دنیایی هستند که به 
میزان فزاینده ای به محصولات و خدمات دیجیتال متکی است. این صنعت در سال میلادی 
گذشته، به دلیل تقاضای ضعیف برای بازارهای مهمی مانند تلفن های هوشمند و نرخ های 

بهره بالاتر که بر رشد اقتصادی و تجارت تاثیر گذاشت، با مشکل مواجه شده است.
شرکت سامسونگ الکترونیکس که بزرگترین سازنده تراشه های حافظه در جهان است، 
هفته جاری، کاهش سود عملیاتی و درآمد خود برای ششمین فصل متوالی را گزارش کرد. 
اگرچه تراشه حافظه تنها یک بخش از بازار جهانی تراشه ها را تشکیل می دهد، این نشان 

می دهد که بازگشت به رشد احتمالا در میان تولیدکنندگان، نابرابر خواهد بود.
چین محرک رشد فروش جهانی تراشه ها در نوامبر بود و دومین اقتصاد بزرگ جهان، ۷.۶ 
درصد بیشتر از یک سال قبل، تراشه خرید کرد. فروش تراشه به قاره آمریکا، ۳.۵ درصد 
افزایش یافت، در حالی که فروش تراشه به اروپا، ۵.۶ درصد رشد داشت. فروش به ژاپن، 
۲.۸ درصد کاهش یافت. بر اساس گزارش بلومبرگ، انجمن صنعت نیمه رسانا می گوید 
نماینده ۹۹ درصد از صنعت تراشه آمریکا از نظر درآمد و تقریبا دو سوم از شرکت های تراشه 
غیرآمریکایی است. آمار فروش منتشر شده توسط سازمان WSTS گردآوری شده است.

لزوم وضع قوانین سخت گیرانه تر در مورد امنیت داده  
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: طرح یکپارچه سازی داده 
و اطلاعات ملی )طرح دوام( سال گذشته ابلاغ شده و درحال حاضر باید منتظر اجرای آن 
باشیم. رضا تقی پور عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
ماجرای هک های اخیر در جایگاه های سوخت و اسنپ فود و در خصوص آخرین وضعیت 
طرح دوام در خصوص حفاظت از اطلاعات گفت: طرح یکپارچه سازی داده و اطلاعات ملی با 
عنوان طرح دوام با هدف ارائه خدمات منسجم به مردم تصویب و تبدیل به قانون و ابلاغ شد.

وی اظهار داشت: در حال حاضر باید منتظر اجرای آن باشیم و این قانون به این صورت است 
که اطلاعاتی که در سامانه های مختلف جمع آوری می شود با هم یکپارچه شده تا از نظر 

اشتراک گذاری داده برای ارائه سرویس دهی به مردم با هم در ارتباط باشند.
وی به دلیل تأخیر در اجرای این قانون افزود: مسؤلین اجرایی باید پاسخ بدهند البته یکی از 

وظایف دبیرخانه شورای اجرایی فناوری اطلاعات، پایش اجرای این قانون است.
نماینده مجلس افزود: عملکرد وزارت خانه های مختلف باید ماهانه مورد رصد قرار بگیرد 
تا مشخص شود. ما ۲۷ سامانه را اسم بردیم که باید در چارچوب تصمیمات کارگروه تعامل 
پذیری اطلاعاتشان را در اختیار بقیه ســازمان های مجاز قرار بدهند که از این داده ها و 
اطلاعات کشور برای برنامه ریزی و برای مدیریت بتواند استفاده بهینه را داشته باشد که در 
حال حاضر پایش اجرای این قانون بر عهده دبیرخانه شورای اجرای فناوری اطلاعات است.
تقی پور همچنین گفت: در بحث حکمرانی داده ها نیازمند قوانین بیشتری هستیم و تأمین 
امنیت داده ها به عهده کسی است که در حال جمع آوری آن است و این قاعده وجود دارد و 

بخش خصوصی و بخش دولتی باید در این مورد پاسخگو باشند.
وی با اشاره به عوامل مؤثر در کمتر شدن هک و نفوذ اطلاعات تصریح کرد: قوانین و مقررات 
سخت گیرانه تری در مورد امنیت داده ها باید وجود داشته باشد و کسی که اطلاعات کسب 
و کاری و اقتصادی مردم را جمع آوری می کند حتماً باید مسؤولیت تأمین امنیت آنها را هم 
بپذیرد و نمی شود که این اطلاعات در اختیار برخی بنگاه ها باشد ولی در مواردی از جمله 
هک و… پاسخگو نباشند. تقی پور ادامه داد: خود دولت هم ماموریت هایی کلان و کلیدی 
را در مورد تأمین امنیت شبکه دارد و باید تعامل مناسب و رابطه تنگاتنگی با بنگاه های 
اقتصادی و کسب و کارهای دیجیتال داشته باشند و به طور کلی می توان گفت که امنیت 
فضای دیجیتال و امنیت فضای مجازی موضوعی است که چه در قانون و چه در مسائل 
اجرایی نیاز به توجه بیشتری دارد. تقی پور در پایان گفت: تعداد حملات شامل اقدامات هک 
و نفوذ، اقدامات هک تروریستی و سایر جرایم متأسفانه در دنیا روز به روز در حال افزایش 
است به همین نسبت پلیس فتا و سایر دستگاه های مسؤول باید مسئولیت های بیشتری را 

بر عهده بگیرد تا شاهد تعرض به حریم خصوصی شهروندان نباشیم.

جزئیات حمایت از شتاب دهنده ها در قانون جهش تولید دانش بنیان
معاون سیاستگذاری و توسعه معاونت علمی ریاست جمهوری گفت: ماده ۱۱ قانون جهش 
دانش بنیان دو ساحت تحقیق و توسعه و اعتبار مالیاتی دارد و می کوشیم این دو ابزار را در 
خدمت شتاب دهنده ها قرار دهیم. به گزارش معاونت علمی ریاست جمهوری، گردهمایی 
بزرگ شتاب دهنده های منتخب ایران که به همت دفتر توسعه زیرساخت های زیست بوم 
نوآوری معاونت علمی و با هدف شبکه سازی و اشــتراک دانــش و تجربــه و اطلاع از 
آخرین حمایت ها و امکانــات نهادهــای دولتــی از شتابدهنده ها در حال برگزاری است، 
امروز با معرفی آخریـن تحـولات و حمایت هـای مصـوب در محل این معاونت ادامه یافت.
بررسی دستورالعمل شتابدهنده ها، بررسی سیاست های معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری در این حوزه، اعمال روال جدید ارزیابی، انتقال تجربیات 
موفق شتابدهنده ها، توسعه همکاری ها و شبکه سازی و آموزش و یادگیری از جمله اهداف 
برگزاری این رویداد بود. سید محمد جواد صدری مهر، دستیار معاون علمی در توسعه 
زیرساخت ها، طی سخنانی در این نشست گفت: هدف از برگزاری این گردهمایی، فعال 
کردن شبکه ای قوی میان اهالی فناوری است تا طی آن عملا بقیه اکوسیستم هم فعال 

شده و نهایتا جامعه از برآیند آن منتفع شود.
وی تصریح کرد: وقتی از اعطای گواهی صلاحیت سخن به میان می آید، این پرسش به ذهن 
متبادر می شود که چه مرجعی این صلاحیت را تعیین خواهد کرد؟ واقعیت این است که 
شتاب دهی یک فعالیت خصوصی است و به همین دلیل ما هم در پی دادن این مجوز نیستیم. 
در حقیقت، منظور ما از اعطای گواهی صلاحیت، اعتباربخشی است، بدین معنا که این شتاب 
دهنده ها از اســتانداردهای لازم برخوردار هستند و این اعتماد سازی و اعتبار بخشی را با 
گواهی سازی انجام می دهیم. الیاسی، معاون سیاستگذاری و توسعه معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری دیگر سخنران این جلسه بود که بحث خود را بر ظرفیت 
های قانون جهش تولید دانش بنیان در توسعه فعالیت های شتاب دهنده ها متمرکز کرد و 
گفت: در قانون جهش تولید دانش  بنیان در پی افزایش ابزار ها هستیم که دو ساحت تحقیق و 
توسعه و سرمایه گذاری را شامل می شود و مخاطب ما آن دسته از شرکت های دانش بنیان و 
نوآوران هستند که دغدغه های نوآورانه دارند اما از منابع مالی کافی برای عملیاتی کردن ایده 
های نوآورانه خود برخوردار نیستند. بر این اساس، اعتبار های مالیاتی ای که در قانون جهش 

تولید دانش بنیان آمده ابزار تعامل ما است تا نهایتا به یک بنگاه فعال برسیم.
به گفته وی، تمرکز تحلیل در این ابزار های مالیاتی از شرکت به سمت فعالیت شیفت پیدا 
کرده است و منظور از فعالیت، تحقیق و توسعه صنعتی است نه دانشگاهی هر چند که در 

ماده ۱۳ قانون جهش طرح های تحقیق و توسعه دانشگاهی هم حمایت می شود.
الیاسی ادامه داد: ماده ۱۱ قانون جهش دانش بنیان دو ساحت تحقیق و توسعه و اعتبار 
مالیاتی دارد و می کوشیم این دو ابزار را در خدمت شتاب دهنده ها قرار دهیم چرا که از یک 
طرف با جوانان خوش فکر و نوپا و از طرف دیگر با اقتصادی مواجه هستیم که نیازمند پویا 
شدن است و با این اقدام عملا میانجی گران جدیدی را به اکوسیستم تزریق و در ضمن آن 

فعالیت افراد در اکوسیستم را اقتصادی می کنیم.
وی در ادامه به این نکته پرداخت که کدام شتاب دهنده ها مخاطب قانون جهش هستند 
و تصریح کرد: ما از هر شتاب دهنده ای که با یک سرمایه گذار  رابطه سیستماتیک برقرار 
کند و در واقع نقش بازوی نوآورانه را برای این سرمایه گذار ایفا کند، حمایت خواهیم کرد 
و ابزارهای آموزش، توانمند سازی، پیگیری و تایید پروژه ها از جمله این حمایت ها است، 
دوم اعتبار مالیاتی به شرکت های نوپای دانش بنیانی تعلق می گیرد که می خواهند یک 

سرمایه گذاری بزرگ را رقم بزنند.

اخبار

دستیار معاون علمی، فناوری 
و اقتصاد دانــش بنیان رییس 
جمهور در حوزه توســعه بازار 
دانش بنیــان از پیگیری ها به 
منظور دریافت ۲۰ پروژه بزرگ 
از سوی این معاونت برای دانش بنیان ها و فناوران خبر داد و 
گفت: حجم بازار این پروژه ها ۱۰۰ هزار میلیارد تومان است.

با وجود توسعه مناسب زیست بوم فناوری و نوآوری در کشور 
در سال های اخیر و اقدامات حمایتی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری از فعالان این حوزه 
به منظور بومی سازی بســیاری از ملزومات کشور اعم از 
محصولات و تجهیزات فناورانه مورد نیاز بخش های مختلف، 
هنوز دانش بنیان ها در حوزه فروش و بازاریابی این نوآوری ها 
با مشکل مواجه هستند. حال آنکه، بسیاری از این نوآوری ها 
به دست توانمند جوانان نخبه، خوش فکر و فناور در راستای 
رفع نیازهای گلوگاهی کشور و خنثی سازی تحریم های 
اقتصادی و البته جلوگیری از خروج ارز از کشور طراحی و 

تولید شده است.
بر همین اساس یکی از محورهای مورد توجه و تاکیدات روح 
الله دهقانی فیروزآبادی سکاندار معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان در دولت سیزدهم که با جدیت و تلاش 
درصدد گره گشایی آن است، بازکردن قفل بسته بازارهای 
هدف داخلی و خارجی و ایجاد روزنه هایی جهت رفع معضل 

فروش دانش بنیان ها است.
رایزنی با مقامات و دست اندرکاران دستگاه های مختلف 
دولتی به منظور تهیه نیازمندی های خود از دانش بنیان ها و 
امضای انواع و اقسام تفاهم نامه ها، توافق نامه ها و قراردادهای 
همکاری دو و چند جانبه که تعداد آنهــا در ماه های اخیر 
بسیار رو به رشد بوده است و البته همراهی رییس جمهور در 
سفرهای خارجی برای مذاکره و امضای قراردادهای فناورانه 
با مسوولان ذیربط خارجی و همچنین برگزاری نمایشگاه 
های محصولات دانش بنیان ایرانی در این کشورها نیز در 

همین راستا محسوب می شود.

لزوم برنامه ریزی و تحــول در ارتقای اقتصاد 
دانش بنیان 

اما معاونت علمی، فناوری واقتصاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری در دور جدید مدیریتی خود در دولت سیزدهم 
با انجام تغییرات ســاختاری مرکزی را تحت عنوان مرکز 
راهبری ستادهای ویژه توســعه اقتصاد دانش بنیان ایجاد 
کرد و ماموریت های ویژه ای نیز برای آن تعریف و ششــم 
بهمن ماه ۱۴۰۱ معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
در حکمی رضا ســلطانعلی زاده را به عنوان سرپرست این 

مرکز منصوب کرد.
تشکیل کنسرســیوم های تخصصی جهت حل نیازهای 
گلوگاهی، ارزبر و استراتژیک کشور، راهبری ستادهای توسعه 
اقتصاد بخشی برای ایفای نقش حداکثری در توسعه اقتصاد 
دانش بنیان، توسعه همکاری های اقتصاد محور با دستگاه 
های دولتی با نگاه بلندمدت به منظور بهره برداری حداکثری 
از توان شرکت های دانش بنیان و فناور، طراحی و پیاده سازی 
پروژه های بزرگ مقیاس برای الگوسازی ظرفیت های اقتصاد 
دانش بنیان، اولویت بندی مسائل صنعتی و تمرکز بر توسعه 
همکاری ها با بنگاه های بزرگ فناوری بنیان، بهره برداری 
حداکثری از همه ظرفیت های پیش بینی نشده در قانون 

جهش تولید دانش بنیان و سایر اسناد بالادستی از جمله 
ماموریت هایی است که دهقانی فیروزآبادی در این حکم بر 

آن تاکید کرده است.
از سوابق اجرایی سلطانعلی زاده می توان به مدیر شبکه تبادل 
فناوری ستاد توسعه فناوری نانو، مدیر برنامه چالش های 
فناوری و نوآوری، عضو کمیته بررسی و ارزیابی مدل های 
همکاری با شتاب دهنده ها، عضو ستاد توسعه اقتصاد دریا و 
عضو کمیته سرمایه گذاری گروه توسعه صنعت ستاد ویژه 

توسعه فناوری نانو اشاره کرد.
ماموریت اصلی بخش توسعه اقتصاد دانش بنیان معاونت 

علمی چیست؟
دستیار معاون علمی رییس جمهور در حوزه توسعه بازار 
دانش بنیان با بیان اینکه این معاونت در دوره جدید مدیریتی 
سعی بر آن دارد که در موضوع توسعه بازار شرکت های دانش 
بنیان که در حال حاضر تعداد آنها به حدود ۱۰ هزار شرکت 
رسیده است، نقش پررنگی داشته باشد، افزود: این سیاست 
در واقع به دنبال آن است که با وجود بومی سازی بسیاری 
از محصولات فناورانه، هنوز بخش زیادی از این محصولات 

نوآورانه به بازار نرسیده اند.
سلطانعلی زاده ادامه داد: این درحالی است که این محصولات 
از کیفیت لازم برخوردار هســتند و استانداردها و آزمایش 
های اولیه و گواهی آزمایشگاه را اخذ کرده اند اما برای فروش 

محصول خود در بازار با مشکل مواجه هستند.
وی یادآور شــد: یک ظرفیت قانونی بسیار مناسب تحت 
عنوان قانون جهش تولید دانش بنیان از اردیبهشت ۱۴۰۱ 
در کشور ایجادشده اســت، این قانون کمک می کند که 
دســتگاه ها با همکاری معاونت علمی ریاست جمهوری ، 
بتوانند هم قانون ها و آیین نامه های جدید تصویب کنند، هم 
اینکه ابزارهای بسیارخوبی در اختیار معاونت علمی ریاست 

جمهوری برای توسعه دانش بنیان قرارداده است.
مدیر مرکز راهبری ســتادهای ویژه توسعه اقتصاد دانش 
بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری، ماموریت بخش توســعه اقتصاد دانش بنیان را 
گرفتن بخشی از بازار حداقل داخلی از سوی شرکت های 
دانش بنیان دارای محصول قابل عرضه در بازار دانســت و 
افزود: ضمن اینکه شرکت هایی که از قابلیت صادرات نیز 

برخوردارند در تحقق این مهم آنها را یاری خواهد کرد.

مهم ترین اقدامات بخش توسعه اقتصاد دانش 
بنیان معاونت علمی

سلطانعلی زاده در ادامه و در پاسخ به این سوال که مهم ترین 
اقدامات شما در طول این مدت که به این سمت منصوب شده 
اید در اتصال دانش بنیان ها به حوزه صنعت چه بوده است، 
گفت: در بررســی که انجام دادیم در نگاه اول سعی کردیم 
در ابتدا یک صورت مسئله برای خودمان مشخص کنیم و 

بتوانیم برای آن برنامه ریزی داشته باشم.
وی تصریح کرد: البته چند نگاه وجود داشت که ما چطور و به 
چه شکلی می توانیم توسعه بازار دانش بنیان ها را رقم بزنیم 
و یکی از مسائل این است که بخش عمده ای از بازار داخل 
کشور بازارهای دولتی هستند و متولی آن دولت و سازمان ها 

و نهادهایی هستند که خصولتی یا دولتی هستند.
دستیار معاون علمی رییس جمهور در حوزه توسعه بازار 
دانش بنیان یادآور شد: اتفاقی که می توانست رقم بخورد این 
بود که ما به سمت تعامل و توافق با این دستگاه ها و سازمان 
ها و شرکت های دولتی و خصوصی حرکت و بازار آنها را به 
زبان شرکت های دانش بنیان ترجمه کنیم و این بازار را در 

اختیار شرکت های فناور قرار دهیم.

۴۵ بسته همکاری با دستگاه های مختلف کشور
سلطانعلی زاده همچنین به فعالیت حدود ۱۰ هزار شرکت 
توانمند فناور و دانش بنیان در کشور در بخش های مختلف 
اشاره کرد و گفت: بیش از ۲۰ درصد این شرکت ها، مجموعه 
های شناخته شده شاخصی در صنعت هستند و حرف برای 

گفتن دارند.
وی ادامه داد: ماموریت دیگری که پیگیری کردیم، این بود 
که این شرکت های دانش بنیان دارای قابلیت را بزرگ تر و 
شرکت های کوچک تر حتی خارج حوزه دانش بنیان را وارد 
بازار داخلی کنیم. به عنوان مثال یک شــرکتی بود که در 
حوزه صنعتی خاص کار می کرد اما دانش بنیان نبود ما سعی 
کردیم با توافق بین شرکت های دانش بنیان کوچک با این 
شرکت بزرگ برای آنها قرارداد بزرگ تر در بازار منعقد کنیم.

مدیر مرکز راهبری ســتادهای ویژه توسعه اقتصاد دانش 
بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری تصریح کرد: در این مســیر تا به امروز حدود ۴۵ 
بســته همکاری ذیل موافقتنامه هایی که تعریف شده با 
سازمان ها، نهادها و دستگاه های دولتی داشته ایم برای مثال 
توافق با وزارت نفت جزو اولین توافق های ما به عنوان یکی از 

بزرگ ترین بازارهای داخلی کشور بود.
ســلطانعلی زاده افزود: چراکه این وزارتخانــه هم دارای 
سرمایه و هم پروژه اســت و اینکه از ظرفیت جذب و تیم 
های تحقیق و توسعه )R@D( مناسب برای فهم مسائل 
و نیازهای اساسی کشور برخوردار است، ضمن اینکه این 
وزارتخانه به دلیل مســائل مختلف از جمله تحریم ها می 
 تواند نیازهــای فناورانه خود را به جای خارج از کشــور از 

داخل تامین کند.
وی به توافق انجام شــده با وزارت نفت در قالب یک بسته 
همکاری ۲ میلیارد دلاری اشاره کرد و یادآور شد: قرار است 
هفت موضوع را با یکدیگر کار کنیم و هم اکنون چهار مورد 
از این موضوعات عملیاتی شده و اقدامات آن در حال انجام 
است. سلطانعلی زاده ادامه داد: توافق هایی با وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی داشتیم 
به طوری که یک بسته همکاری با مجموعه شستا امضا شد 
یا با مجموعه های دیگر که این بسته های همکاری در حال 
پیشرفت است و در ادامه مگاپروژه هایی تعریف شد که بازار 

را در اختیار دانش بنیان ها قرار داد.
وی همچنین اظهار داشت: تمایزی که شاید در این اقداماتی 
که انجام دادیم، این است که بعضی از فرصت ها و ابزارهای 
جدید ایجاد شده است، به طوریکه شرکت هایی که پیش از 
این دانش بنیان نبوده اند، به دلیل جذابیت بازاری وارد این 
حوزه شده اند و تصور نمی کنم شــرکت داخلی در کشور 

از یک قرارداد ۱۰۰ میلیون دلاری اگر حوزه تخصصی آن 
باشــد، عبور کند حتی اگر دانش بنیان نباشد. مدیر مرکز 
راهبری ستادهای ویژه توسعه اقتصاد دانش بنیان افزود: 
ما این ظرفیت کار را در اختیار دانش بنیان ها قرار دادیم و 
شرکت بزرگ مجبور شد در این زمین بازی کند و ما از این 
ابزار استفاده کردیم و امیدواریم در این حوزه کارها راحت 

تر پیش برود.
سلطانعلی زاده تصریح کرد: در حال حاضر و به عنوان مثال 
۲۰ پروژه بزرگ را در معاونت علمی ریاســت جمهوری به 
ارزش بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان پیگیر هستیم که این 
رقم برای مدت زمان سه الی چهار سال است و با ورود این 
پروژه ها به بازار دلخواه ۱۰۰ همت برای آن قطعه دانش بنیان 
ایجاد می شود، درحالی که سرمایه گذاری این بازار تنها برای 

ما ۱۵ همت است.

دستگاه ها موظف هستند نیازهای فناورانه خود 
را به معاونت علمی اعلام کنند

مدیرکل دفتر توسعه اقتصاد معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری همچنین در پاسخ به این سوال 
که دانش بنیان های کشور چند درصد از نیازهای فناورانه 
حوزه صنعت را می توانند پوشش دهند، گفت: مسئله این 
است که اول باید ببینیم آیا این نیازها احصاء یا به زبان دانش 
بنیان ها ترجمه شده اســت یا خیر و بعد بگوییم آیا ما می 

توانیم آنها را پاسخ دهیم.
سلطانعلی زاده به تصویب قانون جهش تولید دانش بنیان 
در اردیبهشت ماه سال گذشته در مجلس شورای اسلامی 
اشاره و تاکید کرد: طبق یکی از مواد این قانون همه دستگاه 
ها موظف هستند نیازهای فناورانه خود را به معاونت علمی 

ریاست جمهوری اعلام کنند.
وی تصریح کــرد: در حال حاضر بســیاری از این نیازها را 
دریافت و پالایش کردیم که نتایج نشان می دهد برخی از 
این نیازها اقتصادی نیستند، مثلا ممکن است در بخشی 
ما نیازمند یک محصول یا تجهیز در کشور باشیم و تولید و 
ایجاد شرکت برای این نیاز محدود برای کشور اقتصادی و 

استراتژیک نباشد.
دستیار معاون علمی رییس جمهور در حوزه توسعه بازار 
دانش بنیان در عین حال گفت: البته برخی نیازها نیز دارای 
بازار و اقتصادی هســتند و از طرفی برای ساخت محصول 
فناورانه دارای ظرفیت فنی مناســب هستیم که برای آنها 
کارسازی شده و شرکت های دانش بنیانی در حال حاضر 
روی ساخت و بومی ســازی آنها کار می کنند و ما تقریبا با 

تمام دستگاه ها این کار را شروع کرده ایم.

۱۰ هزار شرکت توانمند فناور در کشور فعالیت می کنند

توسعه ۱۰۰ هزار میلیاردی بازار دانش بنیان ها 
News kasbokar@gmail.com

یک عضو کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراها در 
مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: کشــور نیازمند 
یک مدیریت واحد در حوزه صیانت از داده ها و مقابله 
با حملات ســایبری بوده و از نگاه بنده باید مانند سایر 
کشــورهای دنیا به ســمت نظامی ها برای ایفای این 
مدیریت واحد برویــم. ابوالفضل ابوترابی با اشــاره به 
ضرورت صیانت از اطلاعــات ایرانیان در برابر حملات 
سایبری، بیان کرد: در حوزه داده ها و اطلاعات ما امروز 
با جنگی تحت عنوان جنگ ســایبری مواجه هستیم. 
 امروز داده ها فــوق العاده مهم اســت. اختلال و هک 
داده ها نیز موضوع بسیار مهمی به شمار می رود. این 

جنگ خیلی واقعی و خطرناک اســت که متاســفانه 
کمتر مورد توجه قرار گرفته اســت.وی در ادامه اظهار 
کرد: صیانت از داده ها و حساب های مردم بسیار مهم 
است. نمونه این جنگ را در هک سامانه های سوخت 
مشــاهده کردیم. اگر خدایی نکرده این جنگ به هک 
حســاب های بانکی و یا هک سیستم انتخابات تعمیم 
داده شود بسیار تاثیر منفی برجای خواهد گذاشت. این 
جنگ می تواند در روند زندگی مردم و حتی در تولید 

نیز اثر منفی برجای بگذارد. نماینده مردم نجف آباد در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: ما باید حفاظت و 
صیانت از داده ها و اطلاعات افراد را خیلی جدی بگیریم. 
متاسفانه ما اکنون در این حوزه سه سازمان موازی داریم 
که اقدامات موازی این سه دستگاه در روند مدیریت این 
حوزه اختلال ایجاد کرده است. ما نیازمند یک مدیریت 
واحد در حــوزه صیانت از داده هــا و مقابله با حملات 
سایبری هستیم. به نظر بنده باید مانند سایر کشورهای 

دنیا به سمت نظامی ها برای ایفای این مدیریت واحد 
برویم. چراکه این یک جنگ واقعی است.

وی در ادامه تاکید کرد: از نگاه بنده همان طوری که در 
ارتش آمریکا و در ارتش رژیم اشغالگر و در همه ارتش 
های مهم دنیا یک واحد سایبری پدافندی تشکیل شده 
است ما نیز باید به این سمت رفته و از ظرفیت سازمان 
پدافند غیرعامل به درستی در این حوزه بهره ببریم. باید 
دستگاه های موازی را ادغام کرده و یک مدیریت واحد 
در این زمینه داشته باشیم که پاسخگو نیز باشد. طبیعتا 
زمانی که مدیریت واحد ایجاد شود به دنبال آن شاهد 

پاسخگویی نیز خواهیم بود.

معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور، 
بر ضرورت ارتقای بهره وری به ویژه در دستگاه های دولتی 
به کمک نوآوری فناورانه شــرکت های دانش بنیان برای 
رشد تولید و مهار تورم تاکید کرد و گفت: ارتقای بهره وری 
با این رویه، می تواند رشد تولید بدون تورم را تحقق بخشد.

به گزارش معاونت علمی، فناوری  و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری، »همایش ملی رشــد تولید و مهار 
تورم با الگو و نقشــه راه حکمرانی دانش بنیان در سطح 
منطقه« امروز پنجشنبه با مشارکت وزارت نفت و کانون 
تولیدکنندگان صنعتی اقتصــاد دانش بنیان و با حضور 
اوجی، وزیر نفت و علی آقامحمدی، عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و بیش از یکصد شرکت دانش بنیان برگزار 

شد.
روح الله دهقانی فیروزآبادی در این همایش با اشــاره به 
ضرورت افزایش بهره وری بــه عنوان تنها راهکار افزایش 
تولید توام با عدم افزایش تورم گفت: برای افزایش تولید، 
راه های مختلفی داریم از جمله اینکه مواد اولیه وارد کنیم 
و وام بدهیم که جزو روش های سنتی برای افزایش تولید 
است اما روش های سنتی و استاندارد برای افزایش تولید در 
کشور ما عموما تورم زا هستند؛ مثلا افزایش تولید با افزایش 
تعداد کارخانه ها و حجم تولید عمدتا به تورم می انجامد، 

اما آن چه که باید الگوی مهار تورم قــرار گیرد، افزایش 
بهره وری است.

وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری به درســتی و دقت 
بر ضرورت افزایش تولید بدون افزایش تورم و از ســوی 
دیگر بر اهمیت نقش آفرینی دانش بنیان ها در این عرصه 
تاکید دارند، افزود: دقت در بیانات، تاکیدات و رویکردهای 
مقام معظم رهبری طی بیست سال گذشته و نام گذاری 
سال های مختلف به وضوح نشان دهنده وجود یک منطق 
بالادستی و جریان مشخص رهبری برای رسیدن به یک 
نقطه روشن است. به ویژه شعارهای دهه اخیر که عمدتا 

رویکرد اقتصادی دارند.
دهقانی با بیان اینکه مهمترین نیاز برای افزایش تولید بدون 
تورم، افزایش بهره وری است، ادامه داد: تنها سرمایه گذاری  
که تورم  ایجاد نخواهد کرد، افزایش بهره وری است و آن 
چه که سطح بهره وری را مشخص می کند، صرفا فناوری 
است. به عنوان نمونه، موتور جیمز وات در زمان خودش، 
یک موتور بهره ور بود اما اکنون این موتور در شمار تولیدات 
بهره ور نیست. موضوعی که نشان می دهد بهره وری، امری 

قیاسی و نسبی است.

به گفته وی، اگر بپذیریم تنها راه بهره وری، توسعه فناوری 
اســت، نگاهمان به فناوری و اقتصاد دانش بنیان از یک 
موضوع تشــریفاتی و لوکس به یک موضــوع ضروری و 
محوری تغییــر می کند و به تبع آن  دســتگاه ها هم این 
موضوع را نه یک موضوع غیراولویت دار بلکه یک ضرورت 

حیاتی خواهند دید.
دهقانی با تاکید بر اینکه فناوری مدنظر در ارتقای بهره وری 
محدود به فناوری های سخت افزاری و تجهیزات پیشرفته 
نیست، عنوان کرد: فناوری در تمامی بخش های چرخه 
تولید، عرضه، فــروش و فناوری هــای تکنیکی در این 
زمره قرار دارند. گاهی در نگاه به فناوری دچار کوررنگی 
می شویم و صرفا فناوری های سخت را فناوری می بینیم 
در حالی که مدیریت، تامین مالی و توزیع و سایر حوزه ها 

نیز فناوری هستند.
وی با اشاره به ضرورت حل معضل بهره وری در دستگاه 
های دولتی افزود: باور نمی کنم تحقیق به معنای دقیق 
آن در هیچ کجا جز بخش خصوصی واقعی و معنادار باشد. 
بخش خصوصی مدام با تحقیــق و پژوهش به دنبال این 
است که افزایش بهره وری بدهد و مجموعه های دولتی 

باید به سمت ارتقای بهره وری بروند و باید در گام نخست 
نظام پاداش و تشویق و روندهای پیچیده اداری را اصلاح 
کنند. دهقانی تاکید کرد: اگر می خواهیم ارتقای بهره وری 
را تحقق ببخشیم، باید به سراغ بخش های دولتی برویم 
و در سازمان ها و دستگاهی دولتی نیز باید اول از اصلاح 
ساختار سازمان ها و تحول در رویکرد پیچیده و بروکراتیک 

دولتی سراغی بگیریم.
وی با بیان اینکه ما در حالی هشت  دهم درصد سهم تحقیق 
و توســعه داریم که تنها دو دهم درصد آن واقعی است و 
بقیه همین حمایت های معمول است، باید سهم تحقیق 
و توسعه را در دستگاه ها افزایش دهیم. قانون جهش تولید 
دانش بنیان یک قانون مترقی است که به خوبی ابزارها را 
برای ارتقای سهم دستگاه ها از تحقیق و توسعه مورد توجه 

قرار داده است.
دهقانی اظهار داشت: رقابت تنها بر محور فناوری و نوآوری 
اتفاق می افتد و نوآوری فناورانه شرکت ها است که برتری و 
موفقیت را تحقق می بخشد. دنیای امروز در میدان فناوری 
رقابت می کند و باید با نگاه به آینده و رویکرد حکیمانه، 
توسعه فناوری های آینده مدنظر باشد تا در سال های آینده 
در فناوری هایی که سرنوشت ساز و تعیین کننده هستند، از 

قافله پیشرفت عقب نمانیم.

نیازمند یک مدیریت واحد در حوزه سایبری هستیم

تولیدبدونتورمدرگروتوجهبهنوآوریهایدانشبنیان
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رونق كســب وكارها و افزايش 
فعاليت هــاي اقتصادي نبايد 
بــه قيمــت از دســت رفتن 
ســرمايه هاي محيط زيست 
باشــد. اين مســاله از جمله 
مولفه هاي تشكيل و تامين زنجيره كسب وكارهاست و 
تحقق آن نيازمند برنامه ريزي هايي هم از سوي مسئولان 
محيط زيست و هم از سوي صاحبان صنايع است. مشخصا 
اين مساله درباره كلان شهر تهران كه در سال هاي اخير 
هم شاهد سيلي از مهاجرت هاي شــغلي بوده، بسيار 
مشهود است. مشكل آلودگي كلان شهرها به ويژه تهران 
هم براي مردم و هم براي كساني كه درصدد راه اندازي 
يك صنعت توليدي هستند، همواره مطرح بوده است. 
حل اين مساله مي تواند در قالب برنامه ريزي هايي باشد كه 
هم اشتغالزا ست و هم مدافع محيط زيست. بازتاب منفي 
آلودگي محيط زيست براي انسان ها به معني از دست 
رفتن سلامتي آنها و براي صنايع به معني از دست دادن 
نيروي انساني سالم است چراكه به اعتقاد كارشناسان 
يكي از عناصر مهم و سازنده در هر كسب وكاري داشتن 
نيروي انساني سالم هم از نظر رواني و هم از نظر جسماني 
است. از اينرو بايد پرسيد كسب وكار ها و صنايع توليدي 
تا چه اندازه در قبال اين مساله خود را مسئول مي دانند؟ 
آلودگي هوا تا چه اندازه ناشي از فعاليت هاي اقتصادي 
اســت و در اين رابطه مسئوليت سازمان محيط زيست 
سنگين تر است يا سازمان هاي مرتبط با امور كسب وكارها 
و صنايع؟در حال حاضر شهرداري اين مسئوليت سنگين 
را بر عهده گرفته و سعي دارد با انجام اقداماتي از قبيل 
بهينه سازي مصرف كارخانه ها، جابه جايي و ساماندهي 
حمل ونقل عمومي اين مساله را حل وفصل كند. به گفته 
كارشناســان موضوع آلودگي هوا نياز به برنامه ريزي و 
مديريت دقيق دارد به طوري كه بســياري از شهرهاي 
دنيا كه در حال حاضر هوا و محيط زيست سالمي دارند 
زماني جزو شهرهاي آلوده بوده اند اما در نهايت روش غلبه 
بر اين آلودگي را دريافته اند. يكي از مشــكلات اساسي 
براي حل وفصل اين مساله به گفته برخي از مسئولان 
بودجه هاي اندك يا به عبارتي قطره چكان در بخش هاي 

مربوطه است. 

طبق آنچــه در خبرها 
وجــود دارد قانون كاهش 

آلودگــي در ســال 
79 به مــدت زمان 
10 ســال تهيــه 
و تنظيــم شــد و 
ســازمان حفاظت 
محيط زيســت بــه 
عنوان ناظر بر قضايا 

و وزارتخانه هاي 
مرتبــط و 
شهرداري و 

شوراي شهر 
شدند موظــف 

ر تــا  د
بحث  ايــن 

مشاركت 
ي  جد

شــته  ا و د
ي در انجــام  ليت  ها فعا
شده تاثيرگذار پيش بيني 
اين حال اين قانون باشــند، با 

د  جــو و مشــكلات و موانــع با
كه  پيش پــاي آن قــرار جــدي 

سال اجرا شد كه حاصل آن، داشت، تنها 3 
بنزين بود كه سبب كاهش 30 حذف سرب از 
ي  صــد ر آلودگي هواي تهران شد. د
يــن  ا بر قانون كاهش آلودگي هوا پس بنا
مســكوت ماند و برخي نهادها از 3 ســال 
در اين زمينــه كوتاهي كردند و و سازمان ها 
اشتباهاتي شدند. حتي دچار 

افزايش كسب وكارهاي 
مجهز به تكنولوژي روز

احمد لطفي نژاد، مديركل تعاون، 
كار و رفاه اجتماعي تهران در پاسخ 
به اين سوال »كسب وكار« كه چه 

كم كاري هايي 
در حوزه اشتغالزايي 
منجر بــه افزايــش آلاينده هاي 

محيط زيســت شده اســت، مي گويد: در 
گذشــته كارخانه ها در اطراف شهرها 

تاسيس مي شدند اما به تدريج شهرها 
با افزايش جمعيت بزرگ و بزرگ تر شده 

و اين كارخانه ها را در آغوش گرفتند. 
به همين دليــل كارخانه هاي آلاينده 
وارد فضاي شــهري و زندگي انسان ها 
شــدند كه اين امــر درواقع ناشــي از 

بي برنامگي و عــدم پيش بيني هاي 
مدبرانه از سوي سياستگذاران 

اين حوزه بود. از طرفي انتقال 
كارخانه ها به فضاي خارج 
از افــراد از شــهر انگيزه بسياري 
داخل شهر كه تمايل به اشتغال در 

ايــن صنايع را دارند بــراي ورود به 
بسياري كار خود كم مي كند. درنتيجه 
حتي بيمه بيكاري نيز را از دست مي دهند و 
حمايتــي از آنها خواهد گرچه به صورت موقت 

مشــكل بيكاري آنها را كرد امــا در بلندمدت 
بنابراين چند پيشــنهاد پوشــش نخواهد داد. 
مشكل وجود دارد. اول اساســي براي حل اين 
كلان شهرها تا جايي كه اينكه مســئولان در 
احياي صنايعي باشند امــكان دارد درصدد 
دارد يــا اصلا نــدارد؛ كــه كمتــر آلودگي 
آلوده كننده را به فضاي دوم اينكــه صنايــع 
شهرهايي ببرند كه در خارج از شهرها يا به 

معرض آلودگي كمتري قرار دارند؛ سوم اينكه با بستن 
پيمان هــا و قراردادهايي درصــدد ورود تكنولوژي ها 
 و فناوري هاي روز باشــند تا به اين وســيله از وسايل
 آلوده كنند ه بكاهند و چهارم اينكه تجهيزات و امكانات 
مادي لازم در اختيار كارخانه هاي آلوده كننده براي رفع 

مشكل آلودگي قرار داده شود. 

بارگذاري جمعيت 
شهرها متناسب 

با صنايع

محمد رســتگاري، معاون پايش و نظارت اداره كل 
حفاظت محيط زيست در اين رابطه به »كسب وكار« 
مي گويد: آلودگي محيط زيســت درنتيجه بارگذاري 
بيش از حد جمعيت، صنعت و خدمات است. مشخصا 
در شهري مانند تهران توان اكولوژيكي كمتر از ميزان 
جمعيتي است كه در آن جاي دارد. اين جمعيت نياز به 
اشتغال و تاسيس صنايع و كارخانه هاي جديد دارد و براي 
رسيدگي به آن بايد بحث آمايش سرزمين را جدي تر 
بگيريم تا از بارگذاري هاي جديد كه بر محيط زيســت 
فشار وارد مي كند، جلوگيري كنيم. وي توضيح مي دهد: 
جز اين بايد برنامه ريزي هاي آينده نگرانه تري داشــته 
باشيم و از ظرفيت هاي قانوني براي كنترل آلودگي هوا 
استفاده كنيم. در سال گذشته 230 مورد صنعت آلاينده 
شناسايي شد كه اين شناسايي براي مسئولان زمينه 

خوبي براي نظارت بيشتر فراهم ساخت. 
وي ادامه مي دهد: نظارت هاي قانوني، الزام بخش هاي 
مختلف به رعايت قانون، برنامه ريزي هاي زمانبندي شده 
و پيگيري مساله محيط زيست از جمله برنامه هايي است 
كه مي تواند به كمك محيط زيست و حل مشكل آلودگي 

هوا بيايد. 

حل مشكل توزيع نابرابر صنايع
يكي از مشكلاتي كه در اين راستا به گفته كارشناسان 
وجود دارد، به توزيع صنايع در ايران مربوط مي شود كه 
در اثر عوامل متعددي از جمله قابليت هاي منطقه اي، 
زيرساخت ها، سياســتگذاري ها، امكانات آموزشي 
و خدماتي، موقعيت جغرافيايــي، خدمات صنعتي، 
ويژگي هاي منابع طبيعي و زيســت محيطي به طور 
يكنواخت و همگن صورت نگرفته اســت. براساس 
اين مطالعات علاوه بر اختلاف ميــان مناطق از نظر 
فعاليت هاي اقتصادي، در درون هر منطقه نيز اغلب 
نابرابري هاي چشمگيري وجود دارد كه گاه از اختلافات 
ميان مناطق نيز بيشتر است. اين نابرابري ها به افزايش 
حجم صنايع در برخي شــهرها و درنتيجه افزايش 

آلودگي اين شهرها انجاميده است.

آگاهي از خسارت هاي مادي آلودگي هوا 
لازم به ذكر اســت كه آلودگي هوا عــلاوه بر اينكه 
 خود متاثر از فعاليت هاي اقتصادي اســت، آنها را نيز 
تحت تاثير قــرار مي دهد. براي نمونــه آلودگي هوا 
خســارات فراواني براي اقتصاد كشــورها به همراه 
مي آورد و به گفته كارشناسان بيش از 70 درصد اقتصاد 
كشور را در خطر تعطيلي قرار مي دهد. علاوه بر اين 
 مرگ خاموش۴ هزار نفر در سال فقط در شهر تهران 
)بر اساس آخرين برآوردهاي سال 92( خسارت مالي 
ساليانه حدود 2 ميليون و 520 هزار تومان در سال براي 
هر ايراني، ابتلای مردم به انواع مشكلات بهداشتي و 
بيماري ها مثل سرطان، بيماري هاي قلبي، كند ذهني 
كودكان،  ام اس، ناراحتي هاي تنفسي، نقايص مادرزادي 
و... از جمله خســارت هاي مادي آلودگي هواســت. 
همچنين مرگ تدريجي فضاهاي ســبز و جنگل ها 
در اثر مواجهه با آلاينده هــاي NOx، ازن )O3( و ... 
يا آسيب به آثار تاريخي، اشيا و نماي ساختمان ها در 
اثر ساييدگي توسط ذرات معلق )PM( يا تركيبات 
شيميايي آلاينده روي آنها از ديگر آثار مخرب آلودگي 
بر اقتصاد كشــور اســت كه آگاهي و اطلاع از آن نيز 
مي تواند يك عامل مهم براي مقابله با مشكل آلودگي 

هوا باشد. 

»كسبوكار«گزارشميدهد

خسارت هاي اقتصادي آلودگي هوا

درآمدزايي بالا، ســرمايه اوليه نسبتا كم 
، هزينه مناســب راه اندازي و مدت زمان 
كوتاه يادگيري مهارت و تخصص مربوطه، 
بســياري از افراد را ترغيب مي كند براي 
رهايي از بيكاري صاحب يك فســت فود 
شوند اما لازم اســت بدانيم اين كار نيز مانند هر كاري، مقدماتي 
مي خواهد و مشروط به عبور از مراحلي است.  تهيه و تامين غذا از 
جمله نيازهاي ضروري هر انسان است و مشخصا هيچ كس نمي تواند 
در بدترين شرايط اقتصادي از اين نياز طبيعي خود چشم پوشي 
كند؛ از اينرو بازار كار مــواد خوراكي و غذايي همواره طرفداران و 
متقاضيان خود را دارد. البته با تغيير وضعيت اقتصادي آنهايي كه 
درآمد پايين تري دارند، مجبور خواهند شد از تنوع غذايي خود 
چشم پوشــي كنند و تا حدودي از ميزان خريد گذشته خود در 
زمينه مواد خوراكي بكاهند اما در پايه و اســاس اين نياز تغييري 
ايجاد نخواهند كرد. از جمله مســائل مرتبط با اين موضوع تهيه 
غذا از فست فودي هاست كه اكنون براي بسياري جنبه سرگرمي 
و تفريح پيدا كرده است، به طوري كه تحقيقات نشان مي دهند ۶۵ 
درصد از افراد خوردن به صورت حضور در رستوران ها، سفره خانه ها 
 و مراكز عرضه غذاي فست فود را ســرگرمي اصلي خود به ويژه 

در هنگام شب  مي دانند. 
فســت فودها از جمله مراكز توزيع غذا هستند كه همانطور كه از 
اسم شان پيداست، در سريع ترين زمان ممكن غذاي مدنظر افراد 
را براي آنها تهيه مي كنند. آنچه كه در رابطه با فست فودها در ميان 
اكثر مردم مطرح است، چگونگي كيفيت غذايي است كه در اين 
 مراكز تهيه مي شود. غذاي فست فودي معمولا در ميان عامه مردم

 به عنوان غذايي كه چاق مي كند و خاصيت اندكي دارد، مطرح است 
و اكثر كساني كه تمايل به گرفتن رژيم لاغري دارند، تلاش مي كنند 

فست فود نخورند.
 

نرخ گذاري منطقه، ملاك قيمت فست فودها
علي اكبر صنيعي پور، نايب رئيس اتحاديه صنف اغذيه فروشان و مواد 
غذايي در رابطه با تعيين نرخ قيمت هاي مواد غذايي در فست فود ها 
و نظارت بر قيمت هاي فست فود مي گويد: هر فست فود متناسب با 
مكاني كه در آن قرار دارد و كيفيتي كه در عرضه غذا دارد، تعيين نرخ 
مي كند كه البته ممكن است در يك مكان قيمت فست فودها با هم 
متفاوت باشد اما اين تفاوت يك ميانگيني دارد كه در صورتي كه افراد 
از آن تخطي كنند، جريمه مي شوند. مثلا اگر قيمت فست فودي در 

ميرداماد 18 هزار تومان باشد، ساير فست فودها نبايد از اين ميانگين 
بسيار بالاتر بروند و براي مثال ۵ يا 10 هزار تومان يا بيشتر اضافه پول 
بگيرند. بنابراين هر فست فود متناسب با نرخ قيمت منطقه اي كه در 
آن قرار گرفته، قيمت گذاري مي كند.وي توضيح مي دهد: وظيفه 
مهم اتحاديه نظارت بر سلامت و بهداشت غذايي است كه در اين 
مراكز تهيه مي شود. مهم ترين كار اتحاديه پلمب مغازه متخلفان و 
ممانعت از ادامه فعاليت هاي آنهاست تا از اين طريق مانع گسترش 

فعاليت هاي غيرقانوني اي شود كه سلامت مردم 
را تهديد مي كند.

با اين وجود صاحبان فست فود و كساني كه در 
اين بازار مشغول به كار هستند، معتقدند اين 

مســاله تنها در رابطه با فست فودي هايي 
صادق اســت كه متعهد بــه رعايت 
بهداشت و اســتانداردهاي تهيه غذا 
نيستند. آنها مي گويند گر چه غذاي 
فست فودي ها به دليل استفاده از برخي 
سس ها و مواد غذايي اي كه سرشار از 

نسبت  است،  چربي 
به ساير غذاها 

مضر به نظر 
مي رســد 

اما همين 
كيب  تر

يي  ا غذ
اگر درســت و 

حساب شده باشد، هيچ ضرري به دنبال نخواهد داشت.
يكي از صاحبان فست فود در اين رابطه به »كسب و كار« مي گويد: 
براي مثال استفاده از گوشت تازه و سالم، اطمينان از تاريخ انقضای 
ســس ها، دقت به نوع روغن استفاده شــده در غذا، استفاده از 
كالباس هاي سالم و بهداشتي، دقت در روش پختن يا سرخ كردن و... 
مي تواند در كيفيت غذاي نهايي بسيار تاثيرگذار باشد. مشخصا افراط 
در استفاده از مواد غذايي ضررهايي به همراه دارد اما به طور كلي آنچه 
كه مهم است، استفاده اندازه و اصولي از يك ماده غذايي است. فست 
فودها هم بايد مقيد به رعايت حد تعادل در تهيه غذا باشند و دچار 

افراط و تفريط نشوند.
بالا بردن درآمد براساس كيفيت  

وي در پاســخ به اين ســوال »كســب و كار« كه يك فست 

فود در مــاه تا چه انــدازه مي توانــد درآمدزايي داشــته 
باشــد، مي گويد. مكان و محل يك فســت فــود در ميزان 
درآمدزايي آن بســيار تاثيرگذار است. فســت فودهايي كه 
در مكان هاي شلوغ و دم دســت قرار دارند مراجعه كنندگان 
بيشــتري دارند اما به هر ترتيب از آنجايي كــه مردم به نوع 
غذايي كه مي خورند و ميزان ســلامت آن اهميت مي دهند، 
 صرف دم دســت بودن باعث نمي شود مشــتري دائمي يك
 فست فود باشند. گاهي كيفيت غذاي يك فست فودي منجر 
مي شود افراد يك فســت فودي ای كه در دل يك كوچه قرار 
گرفته را به فست فودي ای كه در مركز شهر و در 
دسترس است، ترجيح دهند. فست 
فودي ها مانند ساير كسب وكارها 
زماني درآمد خوبي خواهند داشت 
كه عرضه كننده كار خوبي باشند. 
برخي فســت فودها در اين زمينه 
موفق هســتند و براي همين 
 روزانــه حتــي بيش از 
يك ميليون درآمد 

دارند.
 

براي  تلاش 
كســب رضايــت 

مشتري در رقابت
وي در ادامه توضيح مي دهد: گرچه فست فودها هميشه 
متقاضيان خود را دارند اما آنچه هســت، علاقه بسياري 
به اين حرفه به دليل عدم نياز آن بــه تخصص يا دانش مهارتي 
چندان اســت. معمولا انجام اين كار از پس بسياري بر مي آيد. 
به ويژه براي كساني كه سواد يا تخصص چنداني ندارند اين حرفه 
زمينه مناسبي براي كسب درآمد است. افزايش تعداد كسب و 
كارهاي فست فودي تا حدودي بر ميزان درآمد فست فودها تاثير 
گذاشته است. اكنون گوي رقابت با كساني است كه در اين بازار 
شلوغ بتوانند رضايت مشتري را جلب كنند. اين عرضه كننده 
مواد غذايي ادامه مي دهد: برخي از فست فودي ها تا آنجا شهره 
شده اند كه در بيشتر نقاط شــهر به اسم در ميان مردم شناخته 
شده اند. موقعيت شغلي اين فست فودي ها تثبيت شده و حتي به 
خود اجازه مي دهند بالاتر از قيمت هاي معمول روي غذاهاي خود 

قيمت گذاري كنند. 

رتبه مطلوب فست فودي ها در طبقه بندي عرضه و تقاضا
براســاس آمار هاي به دست آمده نســبت تعداد مشتريان و 
 متقاضيــان غذا در كل كشــور بــه تعداد رســتوران ها و
 فست فود هاي فعال )البته با كيفيت غذاي مطلوب( در سطح 
بسيار بالا تري در مقايسه با ساير شــغل هاي بازار آزاد وجود 
دارد كه اين امر موجب شــده تا صنعت غذا و خصوصا شاخه 
رســتوران و فســت فود در طبقه بندي اقتصــادي عرضه و 
تقاضا، داراي رتبه بسيار مطلوب باشد كه باعث شده تا تعداد 
 مشتري و متقاضي لازم و كافي براي غذا همواره وجود داشته 

باشد. 
يكي از مهم ترين و اساســي ترين مزاياي شــغل رستوران و 
فست فود كه به درآمدزايي آن كمك كرده، اين است كه تمام 
محصولات به صورت نقد به فروش مي رسند و در پس آن مواد 
اوليه مصرفي به صورت نسيه، اقســاطي يا به صورت تسويه 
مدت دار از شركت هاي فروشنده مواد اوليه خريداري مي شود 
كه اين امر موجب به وجود آمدن گردش مالي مناسب دوره اي و 

حساب هاي بانكي معتبر مي شود.
 

مراحل اوليه راه اندازي فست فود
راه اندازي يك فســت فود مراحل فنــي و تخصصي اي نياز 
دارد كه نخســتين آن انتخاب نوع فســت فود متناسب با 
بودجه اي اســت كه فرد در اختيار دارد. همچنين لازم است 
فرد براي اين كار از ســوي اتحاديه مربوطــه مجوز لازم را كه 
 شــامل ارائه مدارك و طي كردن دوره هاي آموزشــي است،

 به دست آورد. 
به طور كلي اين كار نيازمند طي كردن مراحلي بدين شرح است: 
تعيين اسم مورد تاييد اتحاديه و مراجع ذيصلاح، انتخاب مكان 
مناسب، طراحي دكوراسيون داخلي با استانداردهاي روز جهان، 
انتخاب تجهيزات ســخت افزاري، پلان تخصصي آشپزخانه و 
تهيه دستگاه هاي مورد نياز، تامين مواد اوليه با قيمت مناسب، 
قيمت گذاري منوي غذايي در فصول مختلف، ارائه جديد ترين 
دســتور العمل هاي غذايي، تهيه چك ليســت ها و فرم هاي 
راه اندازي، تهيه و طراحي چارت ســازماني رستوران، طراحي 
تابلوهاي راهنمايي رســتوران، تهيه نرم افزارهاي مورد نياز، 
تعيين حقوق پرسنل، تهيه و تدوين شرح وظايف پرسنل، تعيين 
بيمه عيدي و مسائل رفاهي كاركنان، طراحي فرم ها و روش هاي 

كنترل و نظارت بر عملكرد. 

»كسبوكار«ازبازاركارفستفودهاگزارشميدهد

مقدمات راه اندازي  فست فود

کار و
کارآفرینی 
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آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائمشهر 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 1390/09/20املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی قائمشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر 

گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  
املاک متقاضیان واقع در قریه چمازکتی پلاک 59 اصلی بخش 16

12824  فرعی بنام آقای رضا هادی نژاد ماکرانی نسبت به ششدانگ اعیان و 230 سیر مشاع 
از 240 سیر ششدانگ که مقدار 10 سیر عرصه موقوفه می باشد به مساحت 159.90 مترمربع 
خریداری مع الواسطه از آقای حاج سید جمال ساداتی ساروکلائی مالک رسمی. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی و ماده 
13 آئین ناامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصلــه 15 روز از طریق این روزنامه محلی / 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشــار آگهی ، رای هیات الصاق تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 

مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . شناسه آگهی  1630646
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/09 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/24

مرتضی قاسم پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک قائمشهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائمشهر 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 1390/09/20املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی قائمشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم 
صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  املاک متقاضیان واقع در قریه 

کفشگرکلا پلاک 25 اصلی بخش16
19138  فرعی بنام خانم مریم قاسمی دشتیانی نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
275.54 مترمربع خریداری بدون واسطه از خانمها سمانه و سامره حسین نیا خرمائی مالک 
رسمی. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین ناامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این 
روزنامه محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی ، رای هیات 
الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . 
شناسه آگهی  1630606

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/09 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/24
مرتضی قاسم پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک قائمشهر

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائمشهر 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 
1390/09/20املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
قائمشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  املاک متقاضیان واقع در قریه کروا پلاک 22 اصلی بخش 16
947  فرعی بنام خانم بهنوش زرندی باغینی نسبت به ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت 54.08 مترمربع 
خریداری بدون واسطه از آقای سعید مرتضی پور مالک رسمی. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین ناامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار 
آگهی ، رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . بدیهی است برابر ماده 13 
آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلاض اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده ، واحد ثبتی با رای 
هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت 
همزمان باطلاع عمومی می رساند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود ، واحد ثبتی 

آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید. شناسه آگهی 1630474
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/09 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/24

مرتضی قاسم پور - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک قائمشهر

هنگامي که صحبت از تولید 
داخلــي به میــان مي آید، 
در هر صنف و شــرکتي به 
هرحال اگــر تولید کم هم 
باشــد اما همان مقدار را به 
صورت دست و پا شکســته تولید مي کنند. به طور 
کلي تولید داخلي در کشــور ما مشــکلات خاص 
خودش را دارد و هر ســال وعده هــا براي کاهش 
واردات و جلوگیــري از قاچاق و همچنین حمایت 

تولیدکنندگان داخلي در حد حرف باقي مي ماند. 
اما این دو واژه »تولید ملي« در صنف ساعت به طور 
کلي مهجور واقع شده و در بخش ساعت هاي مچي 
تولید داخلي وجود ندارد. مســئولان در این صنف 
در صحبت هاي خود اشاره کرده اند که به جز تولید 
محدود ساعت هاي دیواري و رومیزي، تولید ساعت 

مچي نداریم. 
البته چندي پیش قرار بود بــا حمایت هاي دولتي 
شهرکي براي تولید ســاعت راه اندازي شود که آن 
هم به بن بست خورد. رئیس اتحادیه فروشندگان، 
سازندگان و تعمیرکاران ســاعت اعلام کرده بود 
که مدت ها پیش از دولت تقاضا کردیم تا در قالب 
وام یا هر نوع تسهیلات دیگري زمینه اي براي مان 
 فراهم کنند تا بتوانیم دســتگاه هاي ساعت ســاز 
مورد نیاز را وارد کنیم و ســوله اي در خارج از شهر 
در این راستا راه اندازي کنیم تا کار تولید ساعت در 

ایران آغاز شود که متاسفانه مسکوت مانده است. 
از ســوي دیگــر، در حال حاضــر در ایــران بازار 
ساعت هاي تقلبی نیز داغ است. کشورهاي چین، 

هند، هنگ کنگ، ســنگاپور، مالزي و پاکستان از 
بزرگ ترین کشــورهایي هســتند که مارک هاي 
معروف ساعت را شبیه سازي مي کنند. ساعت هایي 

که در بازار به مردم فروخته مي شود به لحاظ طرح 
و شکل بسیار شبیه مارک هاي اصلي و معتبر بوده، 
ولي از نظر کارکرد و دوام موتور، بسیار عمر کوتاهي 

دارند. البته به گفته متولیان این صنف، پاي موانع 
دیگري نیز در میان اســت و در حالي که به دلیل 
عدم تولید ساعت در داخل این کالا همچنان وارد 

مي شود، شاهد فروش ساعت هاي قاچاق و تقلبي در 
کشور هستیم که فعالیت فروشندگان ساعت هاي 

اصل را تحت تاثیر قرار داده است. 

»كسبوكار«گزارشميدهد

 راه اندازي خط توليد ساعت در انتظار ارز دولتي
News kasbokar@gmail.com

ساعت هاي مچي در كشور ۴۰ واردكننده رسمي دارند
عبدالرحیم احمدي، رئیس اتحاديه فروشندگان، سازندگان و تعمیركاران ساعت

در حال حاضر در ایران تولید ساعت بسیار اندک است و به عبارتي اصلا تولید ساعت نداریم. توضیح بیشتر اینکه 
در حال حاضر ایران در زمینه ساخت ساعت هاي مچي تولیدي ندارد. البته بخش خصوصي در حال تلاش است 
تا با هماهنگي کشورهایي چون سوئیس و ژاپن، خط تولید ساعت را در ایران راه اندازي کند اما براي انجام این امر 
به حمایت هاي دولت و تخصیص ارز دولتي نیاز است. از سوي دیگر، براي راه اندازي خط تولید برندهاي مطرح در 
ایران نیاز است دولت نیز حمایت هاي لازم را انجام دهد. اکنون حدود 10 درصد کار انتقال خط تولید برندهاي 
خارجي به ایران انجام شده و با تکمیل آن این امکان وجود دارد که براي حداقل 300 نفر اشتغالزایي شود. در میان 
صحبت ها اشاره شد که در کشور تولید ساعت مچي نداریم، اما در عین حال باید توضیحاتي در این زمینه داده 
شود که در خصوص ساعت هاي مچي در کشور 40 واردکننده رسمي وجود دارند که اجناس خود را از مبادي 
گمرکي وارد مي کنند و نمونه هاي آنها که تماما از برندهاي مختلف دنیا تهیه شده را براي فروش در معرض دید 
خریداران قرار مي دهند. اما در ارتباط با ساعت هاي دیواري و رومیزي باید اشاره شود که در این زمینه ایران صاحب 
تولیدات خاص خود است که حتي بخشي از این تولیدات در حجم 5 تا 10 هزار عدد نیز به کشورهایي مانند 
پاکستان، هند و کشورهاي عربي صادر مي شود. قیمت  ساعت هاي دیواري نیز به طور معمول رقمي بین 5 تا 25 
هزار تومان است و ساعت هاي ایستاده قیمتي بین 150 تا 400 هزار تومان دارند که در تعیین این رقم، برند و 
کارخانه تولیدکننده از اهمیت ویژه اي برخوردار است. البته با توجه به تعرفه 10 درصدي اعمال شده، براي واردات 
قاچاق در این بخش انگیزه اي باقي نخواهد ماند، چرا که تعرفه گمرکي این بخش در ایران چنان پایین است که 
قیمت تمام شده ما در نهایت به گونه اي تعریف مي شود که حتي در کشورهاي اروپایي هم نمي توان به این قیمت 
نمونه اصلي را خریداري کرد. بر همین اساس سالانه حدود 5 میلیون ساکن کشورهاي مختلف براي تعمیر یا تهیه 
ساعت از خدمات ایران بهره مي گیرند. همچنین موضوعاتي مانند مالیات یکي از مشکلات اصلي اعضاي صنف 
است. متاسفانه طي دو سال اخیر بازار ما نیز مانند بسیاري از صنف هاي دیگر فاقد رونق لازم بوده و در این شرایط 
نحوه دریافت مالیات دشواري هاي متعددي براي اعضاي صنف ما به دنبال داشته است. از سوي دیگر تعمیرکاران 
ساعت با توجه به حساسیت و ظرافتي که در این کار وجود دارد پس از مدتي دچار عارضه هایي چون کمردرد 
یا آرتروز گردن مي شوند و هیچ گونه حمایتي از آنها صورت نگرفته و از سوي ادارات مربوطه بیمه نمي شوند. بر 

همین اساس مجموع این شرایط موجب شده است حدود 90 تا 100 عضو ما واحدهاي خود را تعطیل کنند. 

نگاه  2
راه اندازي خطوط  تولید، مشکلات تولید داخلي و بیکاري را حل مي كند

حسین حسیني شاهرودي، عضو هیات رئیسه كمیسیون اقتصادي مجلس
در تمامي بازارها و صنوف باید اقدامات جدي براي تولید انجام شــود. بدان معنا که باید اقدام جدي و 
عملیاتي براي رفع مشکل تولید و اشتغال وجود داشته باشــد. دولت نیز باید براي حل این مشکلات 
پیش قدم شده و مجلس، قوه قضائیه و بخش خصوصي را با خود همراه کند تا هم مشکلات اشتغال در 
کشور حل شود و هم به عنوان مثال با راه اندازي خط تولید ساعت در کشور هم به تولید داخلي افتخار 

کنیم و هم عده اي از جوانان مشکل بیکاري نداشته باشند. 
اقتصاد مقاومتي در حوزه فرهنگ سازي تجلي یافته و به نوعي در بین دولت و بخش خصوصي و مردم 
فهم مشترکي از اقتصاد مقاومتي به وجود آمده اســت اما اراده اي براي اجراي این فهم مشترک دیده 
نمي شود. به خصوص در سال گذشته که شاهد اجرایي شدن درست شعار سال یعني اقتصاد مقاومتي، 

اقدام و عمل نبودیم. 
با توجه به تجهیز نشدن زیرساخت ها براي پیاده سازي اقتصاد مقاومتي طبق فرموده رهبري اقتصاد 
مقاومتي به خوبي در کشور عملیاتي نشده است. آن هم در شرایطي که حل نشدن مشکلات اقتصادي 
مي تواند پاشنه آشیل نظام باشد. به عبارت دیگر اگر مشکلات اقتصادي کشور حل نشود، تبعات فرهنگي 

و امنیتي را براي کشور به دنبال خواهد داشت. 
در این زمینه باید اقدام جدي و عملیاتي براي توجه به تولید و بهبود وضعیت اشتغال داشت.  این توجه 
نباید صرف آمارهاي مرکز آمار در مورد نرخ رشد اقتصادي یا بیکاري باشد. باید وضعیت اقتصادي را در 

کف خیابان ها و در میزان رفاه مردم جستجو کرد. 
شعار اقتصاد مقاومتي، تولید و اشتغال زماني اجرایي مي شود که اهتمام دولت را نیز همراه داشته باشیم. 
دولت باید در این راه پیش قدم باشــد که اگر احتیاج به تصویب قانوني دارد، پیشنهادش را به مجلس 
دهد و اگر لازم است قوه قضائیه با مفاسد برخورد کند، دولت آن را مطرح کند. ورود بخش خصوصي نیز 
منوط به حمایت دولت است.  باید مشکلات به گونه اي رفع شود که تولیدات داخلي بتواند با کالاهاي 
خارجي رقابت کند چون در غیر این صورت آسیب جدي به بخش تولید وارد مي شود. همچنین دولت 
باید اهتمام جدي در اجراي قانون رفع موانع تولید داشته باشد تا با اراده تمامي دستگاه ها امسال شاهد 

شکوفایي اقتصاد کشور باشیم. 

نگاه  1

مشکلات عديده اي ساخت ساعت را در ايران محقق نکرد
علي رضا خانلو، نايب رئیس اتحاديه سازندگان و فروشندگان ساعت تهران

در حال حاضر تولید ساعت مچي در ایران صفر است و تنها در بخش ساعت دیواري چند تولیدکننده داریم. البته جاي امیدواري وجود دارد که با حمایت هاي دولتي و اختصاص ارز و با همکاري کشورهایي مانند سوئیس و ژاپن، خط تولید ساعت را در ایران راه اندازي کنیم. 
از دلایل تولید نشدن ساعت در ایران، ناتواني در ساخت موتور ساعت است و هم در زمینه ماشین آلات تولید و هم در زمینه فناوري تولید ساعت در داخل. اینها مشکلات کمي نیست و این عوامل تولید این کالا را دچار مشکل کرده است. ما اعلام کردیم که حاضریم با بانک ها 
صحبت هاي لازم را در زمینه تولید ساعت انجام دهیم تا با سود پایین در بخش تولید کمک هاي مالي داشته باشیم. البته مشکلات در صنف ساعت به اینجا ختم نمي شود. نسبت ساعت هاي اصل به ساعت هاي تقلبي در بازار ایران یک به صد است و این مساله بزرگ ترین 
مشکل صنف فروشندگان و سازندگان ساعت است که از طرفي برندهاي بزرگ ساعت را به مخاطره انداخته و از طرف دیگر حق مردم و مصرف کنندگان تضییع شده است. مشتریان اصلا به این موضوع آگاهي ندارند که ساعتي را که از یک ساعت فروشي معتبر تهیه مي کنند 
با ساعتي که از یک خرازي مي خرند تا چه اندازه مي تواند متفاوت باشد. درواقع خرید ساعت اصل از فروشندگان مجاز به دلیل اینکه این دسته از فروشندگان در این زمینه از تجربه کافي برخوردار هستند و جنس اصل مي فروشند براي خریداران مقرون به صرفه تر است  زیرا 

پس از خرید با خرابي کالاي خود مواجه نخواهند شد اما یا فروشندگان دیگر که در این زمینه تجربه ندارند ساعت هایي را تهیه مي کنند که از کیفیت آن اطلاع ندارند و نمي توانند خدمات لازم را در این زمینه به مصرف کنندگان ارائه کنند. 

نگاه  3

اصناف
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استان ها

پوشش ۱٠٠ درصدی گازرسانی 
جمعیت شهری استان ایلام

ایلام -مدیرعامل شــرکت گاز استان ایلام گفت: 
۱۰۰ درصــد جمعیــت شــهری و ۹۹ درصد 
جمعیت روستایی اســتان از نعمت گاز طبیعی 

برخوردارهستند.
محمود کشــاورز  جمع خبرنگاران با اشــاره به 
اینکه هم اکنون ۱۰۰ درصد جمعیت شــهری و 
۹۹ درصد جمعیت روستایی استان از نعمت گاز 
طبیعی برخوردار هستند، اظهار کرد: گازرسانی 
به مناطق محــروم از مؤلفه های اصلی توســعه 
پایدار روستایی است و روند پروژه  های گازرسانی 
باقیمانده روستایی اســتان که از مناطق کمتر 
توسعه  یافته و صعب العبور بوده تا پایان سال جاری 

بسته می شود.
وی به گازرسانی به مناطق محروم استان نیز اشاره 
و افزود: به منظور محرومیت  زدایی از مناطق کمتر 
توســعه  یافته روستایی اســتان و توزیع عادلانه 
امکانات در همه مناطق و همچنین خدمات  دهی 
به صنایع موجود و توسعه و گسترش صنایع جدید 
در راستای ایجاد اشتغال پایدار، اقدامات قابل قبولی 

توسط شرکت گاز استان ایلام انجام شده است.
کشاورز همچنین با اشاره به اینکه گازرسانی به 
زردلان سردسیری در دهه فجر امسال به اتمام می 
رسد، تأکید کرد: شرکت گاز استان در دهه  فجر 
امسال تعداد قابل توجهی پروژه عمرانی در ۲ حوزه 
گازرسانی به مناطق روستایی و ساخت ساختمان 
و ابنیه افتتاح و تعدادی پروژه نیز به منظور تقویت 
خطوط موجود و افزایش پایداری شبکه های گاز 
رسانی کلنگ زنی و با حضور مسئولان استانی به 

بهره برداری می رسند.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: در حال 
حاضر تعداد۲۶ شهر استان از گاز طبیعی برخوردار 
شده اند و هم اکنون همه شهرهای استان گازدار 
هستند. وی یادآور شــد: همچنین تعداد ۵۷۰ 
روستای استان از نعمت گاز برخوردار شده اند که 
با برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال، همه 
روســتاهای دارای قابلیت گازرســانی در استان 

گازدار خواهند شد.
مدیرعامل شرکت گاز استان با اشاره به اینکه پنج 
مصوبه قبلی رئیس جمهور و هیأت دولت به ایلام 
در دور اول در این شرکت ۱۰۰ درصد اجرایی شده 
است، گفت: شرکت گاز استان به دور ازهر حاشیه 
ای فقط به خدمت بی منت به مردم عزیز استان فکر 
می کند و امسال با همکاری خوب مردم فهیم و با 
فرهنگ استان و همچنین زحمات همکاران ما در 
گاز استان تاکنون هیچ مشکلی در تامین گاز مردم 

عزیز استان وجود نداشته است.

جلسه کمیته درامد شهرداری 
چهارباغ برگزار شد

جلسه کمیته درآمد شهرداری با حضور سرپرست 
معاونت اداری و مالی ، معاون فنی و شهرســازی ،  
معاون خدمات شهری و امور نواحی ، سرپرست واحد 
اصناف ، سرپرست اجراییات و یکی ازکارشناسان 
حقوقی  شــهرداری به منظور بررسی راهکارهای 
تامین منابع و افزایش درآمد به جهت ارائه خدمات 
بیشتر و بهتر به شهروندان گرامی و توسعه و آبادانی  
برگزار گردید.مهندس نیک منش ) سرپرســت 
معاونت اداری و مالی ( در این جلســه به بررسی 
وضعیت درآمد شهرداری پرداخته و پیشنهادات 
لازم را در زمینه افزایش درآمد اعلام نمود و از همه 
همکاران همفکری و تلاش جهــت ارتقاء بخش 
درآمدی و به تبع آن ارائه خدمات مطلوب را خواستار 
شــد.نیک منش اظهار داشــت: نگاه ها در بخش 
درآمدزایی نباید به واحد خاصی معطوف شود و باید 
تمامی واحدها به نوبه خود در این امر مبادرت نموده 
و با ارائه خدمات مناسب به شهروندان و ترغیب آنها 
در پرداخت به موقع عوارض است که می توانیم برای 
عمران و آبادانی شهر گام های موثری را برداریم.وی 
در پایان افزود: وصول به  موقع درآمدهای پیش بینی 
شده، شهرداری را در ارائه خدمات کارآمد و مکفی 
و نیز تحقق اهداف، بر طبق برنامه های تدوین شده 
یاری می نماید. لذا بسیار ضروری به نظر می رسد 
عوامل موثر در محقق شــدن مطالبات شهرداری  
شناسایی شده و راهکارهای قانونی جهت چگونگی 

وصول آن پیشنهاد و اجرا شود.

اخبار

  بانک قرض الحســنه مهر 
ایران در راســتای توسعه 
مســئولیت  اقدامــات 
اجتماعی خــود مجموعاً 
۲۰۰ میلیــارد ریــال به 
خانواده های دارای فرزند با بیماری اتیسم پرداخت 

می کند.
تایماز نیــوز| به گــزارش روابط عمومــی و امور 
مشتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران، این بانک 
در چارچوب تفاهم نامه با انجمن اتیسم ایران، ۱۰۰۰ 
فقره وام ۲۰ میلیون تومانی )مجموعاً ۲۰ میلیارد 
تومان( به خانواده های دارای فرزند با بیماری اتیسم 

پرداخت می کند.
بانک قرض الحســنه مهر ایران در راستای توسعه 
اقدامات مسئولیت اجتماعی خود مبنی بر حمایت 
از اقشــار و آســیب دیدگان اجتماعی بــا رویکرد 
توانمندســازی افراد کم برخوردار، به خانواده های 
معرفی شــده از ســوی انجمن اتیســم ایران، وام 

پرداخت می کند.
دکتر »ســید ســعید شمســی نژاد« مدیرعامل 
بانک قرض الحســنه مهر ایران در جلســه امضای 
تفاهم نامه با انجمن اتیسم ایران، گفت: مسئولیت 
اجتماعی به عنوان یکی از رویکردهای اصلی بانک 
قرض الحسنه مهر ایران مطرح اســت و این بانک 
به عنوان اصلی ترین متولی قرض الحسنه در کشور، 

توجهی ویژه به این حوزه دارد.
وی اظهار داشت: خوشبختانه منظومه سامانه های 
آنلاین بانک کامل اســت و ارائه خدماتی همچون 
افتتاح حســاب، درخواســت وام، چک و ســفته 
الکترونیک و… از طریق همراه بانک، پیشــخوان 
مجازی و کیوبانک می تواند نقشی جدی در کاهش 

مراجعه افراد به شــعبه باشــد و افراد معرفی شده 
از سوی انجمن اتیســم ایران نیز می توانند از این 

خدمات استفاده کنند.
شمسی نژاد خاطرنشــان ساخت: ســقف فردی 
تسهیلاتی که به خانواده های دارای فرزند با بیماری 
اتیسم پرداخت می شود، ۲۰ میلیون تومان به ازای 
یک فرزند بیمار با بازپرداخت ۳۶ ماهه است. برای 
خانواده های دارای ۲ و ۳ فرزند بیمار نیز مبالغ ۴۰ 
و ۶۰ میلیون تومان با بازپرداخت ۴۸ ماهه در نظر 

گرفته شده است.
وی درباره نحوه دریافــت تضامین وام های مذکور 
تصریح کرد: افرادی که امتیاز اعتباری بالایی داشته 
باشند، بدون ضامن وام خود را دریافت می کنند و 
ســایرین نیز می توانند تضامین مختلفی از جمله 

چک و سفته الکترونیک ارائه کنند.
»سعیده صالح غفاری« مدیرعامل و رئیس هیأت 

مدیره انجمن اتیســم ایــران نیز در این جلســه 
ضمن تشکر از بانک قرض الحسنه مهر ایران برای 
حمایت از بیماران اوتیســم، ابــراز امیدواری کرد 
 در ســال آتی حمایت های بانک از ایــن بیماران

 افزایش یابد.
همزمان با امضای تفاهم نامه ۵ فقره وام که پیش تر 
تشــکیل پرونده آن انجام شــده بود، به حســاب 

خانواده های دارای ۲ و ۳ فرزند اتیسم واریز شد.
ایجاد صندوق همیاران اتیســم ایــران به صورت 
اختصاصی بــرای انجمن و روی وب ســایت بانک 
جهت واریز کمک های مردمی با قابلیت اعطای وام 
به صورت مادام العمر از محل مبالغ جمع آوری شده 
در این صندوق و همچنیــن ایجاد قابلیت دریافت 
کمک های مردمی برای صندوق همیاران اتیســم 
ایران در قالب پلتفرم کیوبانک و نرم افزار همراه بانک 
از جمله مــوارد همــکاری بانک قرض الحســنه 

 مهر ایــران و انجمــن اتیســم ایــران در آینده 
خواهد بود.

این ســومین اقدام بزرگ بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در حوزه مسئولیت اجتماعی است که در یک 

ماه گذشته صورت می گیرد.
نیمه آذرماه بود که بانک قرض الحســنه مهر ایران 
با هدف حمایت بیش از پیــش خود از مددجویان 
سازمان بهزیستی، متعهد شــد ۲۰ میلیارد تومان 
کمــک بلاعوض به افــراد جامعه هدف ســازمان 
بهزیستی بابت پوشش هزینه درمان پرداخت کند.

بانک قرض الحسنه مهر ایران همچنین تا سقف ۱۰۰ 
میلیارد تومان و ســقف فردی هر وام ۲۰ میلیون 
تومان با بازپرداخت ۲۴ ماهه به افراد جامعه هدف 
طرح »همیاران مهر« در سرفصل های ایجاد اشتغال 
و توانمندسازی افراد دارای معلولیت، زنان سرپرست 
خانوار و افراد تحت پوشش و نیازمندان، کمک به 
آموزش افراد مناطق محروم و کمک هزینه درمان 
افراد بی بضاعت معرفی شــده از ســوی سازمان 
بهزیستی کشور وام قرض الحسنه پرداخت می کند.

افزون بر این، بانک قرض الحســنه مهر ایران هفته 
گذشته در چارچوب تفاهم نامه با معاونت امور زنان 
و خانواده ریاســت جمهوری، متعهد شد مجموعاً 
۳۰ میلیــارد تومان بــه زنان سرپرســت خانوار و 
بدسرپرست، کارجو و کارآفرین وام قرض الحسنه 

پرداخت  کند.
مجموع وام هایی که بانک قرض الحسنه مهر ایران 
در تفاهم نامه با سازمان بهزیســتی، معاونت امور 
زنان و خانواده ریاســت جمهوری و انجمن اتیسم 
پرداخت می کند به ۱۵۰ میلیارد تومان می رســد. 
با توجه به کمک بلاعوض ۲۰ میلیارد تومانی این 
بانک به مددجویان بهزیستی، این بانک در راستای 
مســئولیت اجتماعی خود مجموعاً ۱۷۰ میلیارد 

تومان به ۳ نهاد یاد شده کمک کرده است.

اقدامات مسئولیت اجتماعی بانک مهربانی ها ادامه دارد؛ 

کمک ۲۰۰ میلیاردی بانک قرض الحسنه مهر ایران به بیماران اتیسم

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان خبر داد:
برگــزاری بیــش از ۳٠٠ مورد 
ملاقات مردمی طی ۹ ماهه امسال 

در شرکت گاز استان اصفهان
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان از 
برگزاری بیــش از ۳۰۰ مورد ملاقات مردمی 
در شــرکت گاز اســتان اصفهان طی ۹ ماهه 

امسال خبرداد.
ابوالقاسم عســکری  گفت: در راستای تکریم 
مراجعین و پاسخگویی به درخواستهای مردم 
شریف استان،تعداد ۳۰۴ مورد دیدار چهره به 
چهره مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان با 
هم استانی ها طی ۹ ماهه سال جاری برگزار 

شد.
وی هدف از دیدار چهره بــه چهره با مردم را 
بررسی موضوعات مرتبط با گازرسانی و تامین 
ایمن و مســتمر این انرژی پاک و اقدام فوری 
برای حل آنان در چارچوب قانون در راستای 

مدیریت موثر، کارآمد و جهادی عنوان کرد.
این مقام مسئول افزود:، یکی از استراتژی های 
محوری شرکت گاز استان اصفهان، سرآمدی 
در عملیــات و ارتقاء بهــره وری و همچنین 
پاســخگویی ســریع و صریح به درخواست 
های مردم و ارتقاء رضایت مندی همکاران و 
مشترکین است و اجرای صحیح اصول تکریم 
ارباب رجوع و حمایــت از ارزش های والای 

انسانی را درپی دارد.
عســکری، ضمن تأکید بر اهمیت و ضرورت 
افزایش ارتباط و تعامل با مردم جهت پیگیری 
و رفع مشــکلات و درخواســت های آنها، از 
آشنایی بیشتر با نیازها و مطالبات مراجعین 
محترم و مرتفع شدن مشکلات آنان به عنوان 
مهمترین مزیت دیدارهــای چهره به چهره 

نام برد.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت، 
روزهای دوشــنبه هر هفته از ساعت ۸ صبح 
الی ۱۲ برای ملاقات حضوری و دیدار مردمی 
اختصاص داده می شــود و تمامی مشترکین 
و متقاضیان شــرکت گاز استان اصفهان، می 
توانند بصــورت حضوری مشــکلات خود را 
با مدیرعامل این شــرکت بصورت مستقیم 

مطرح نمایند

حجت الاسلام والمسلمین محمدی امام 
جمعه نظرآباد: 

توجه ویژه و اقدامات دکتر صفری شهردار 
نظرآباد در تهیه و تامین تجهیزات لازم 
آتش نشانی و ارائه خدمات مطلوب ایمنی 

به شهروندان قابل تقدیر می باشد

دیدار صمیمانه مدیرعامل و کارکنان سازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی بــا امام جمعه 
محترم شهرستان نظرآباد ؛ مهندس توسلی، 
مدیرعامل ســازمان آتش نشــانی و خدمات 
ایمنی شهرداری نظرآباد  با همراهی جمعی 
از کارکنان آتش نشانی ضمن حضور در محل 
دفتر امام جمعه محترم شهرستان نظرآباد ، 
با حجت الاسلام والمسلمین محمدی دیدار 

نمودند.
بنا بر این گزارش در آغاز این دیدار مدیرعامل 
ســازمان آتش نشــانی نظرآباد ضمن ارائه 
گزارش کامــل از وضعیت امکانــات موجود 
ســازمان و قدردانی از دکتر صفری شهردار 
محترم بــه جهت اهمیــت ویژه بــه حوزه 
ایمنی و صدور دســتورات لازم جهت تامین 
تجهیزات و وســایل مورد نیاز آتش نشانی از 
حمایت های ارزشــمند امــام جمعه محترم 
 شهرستان از مجموعه ســازمان آتش نشانی 

تشکر نمودند.
بر این اســاس، در ادامه این دیدار صمیمانه 
حجت الاســلام والمســلمین محمدی در 
سخنانی کوتاه ضمن اعلام این نکته که توجه 
ویژه  دکتر صفری شهردار محترم نظرآباد به 
تهیه و تامین امکانات لازم آتش نشانی و ارائه 
خدمات مطلوب ایمنی به شــهروندان قابل 
تقدیر می باشد؛ گفتند: آتش نشانی مجموعه 
ای از انسان هاست که برای کمک به خلق خدا 
و در مسیر حفظ جان و مال آن ها، جان فشانی 

می کنند.

خبر

 ایلام-  آذر یعقوبیان : مدیرعامل پتروشیمی ایلام 
با بیان اینکه در حال حاضــر دو هزار و ۲۰ نفر در 
این مجتمع مشغول به کار هستند، تصریح کرد: 
از این تعداد ۶۵۶ نفــر در حوزه پیمانکاری تامین 
نیرو، ۶۲۷ نفر نیروی روز مــزد و ۱۸۱ نفر نیز در 
حوزه کارشناســی فنی فعالیت دارند. گرشاسبی 
بیان داشت: در حوزه صنعت نیز مشکلات بسیاری 
وجود دارد اما رســانه ها باید با نــگاه واقع بینانه 
مشکلات را همانگونه که هست بیان کرده و اطلاع 
رسانی هدفمند و امیدآفرینی در این زمینه داشته 

باشند. 
روز پنجشنبه ۲۱ دی ماه سالروز شهادت شهید 
والام مقام غلامرضا رهبر و روز بزرگداشت بسیج 
رسانه گروهی ازخبرنگاران وفعالان فجازی تحت 
عنوان راهیان پیشرفت از پتروشیمی ایلام بازدید 
بعمل آمد سید غلامحسین گرشاسپی مدیر عامل 
پتروشیمی استان گفت ؛رسانه نقش بسیار مهمی 
در جهت تعادل روانی ،اجتماعی را بعهده دارد.وی 
گفت؛رسانه نظمی از علم ،تجربه وهنر است ویکی 

از ابعاد رسانه هنر است .وی امید آفرینی رسانه ها 
و بزرگ جلوه ندادن مشکلات موجودتوسط رسانه 
هارا درکشور رامهم دانست. مدیرعامل پتروشیمی 
ایلام در ادامه با تاکید بر اولویت قرار دادن تولید در 
این مجتمع، خاطرنشان ساخت: رسانه های استان 
می توانند تمامی نظرات، انتقادات و ابهامات خود 

در خصوص این صنعت را آزادانه بیان کنند. 
وی درادامه گفت ؛ فارغ از شعار پتروشیمی ایلام 
حجم کار صنعت بســیار زیاد است وطی یکسال 
گذشته تمام تلاش بر این بوده که کار انجام شود. و 
در سال جاری صنعت پتروشیمی ۱۶ میلیارد دلار 
برای کشور ارز آوری داشــته و اهداف این صنایع 
سودآوری است اگر بخشی از این فعالیت ها متوقف 
شود این شرکت دچار ضرر و زیان میلیارد دلاری 
در ساعت می شود. مدیر عامل پتروشیمی ایلام با 
اشاره به اینکه سه آلایندگی خاکی،آبی وهوایی در 
صنعت مهم می باشدابراز کرد ؛ خوشبختانه روند 
آلایندگــی هوایی در این مجتمــع کاهش یافته 
و تلاش این مجموعه اســتمرار این مهم اســت.. 

گرشاســبی با اشــاره به اینکه این واحد قابلیت 
شیرین سازی ۴۰ تن ال.پی.جی و گاز مایع ترش 
و همچنین ۵۰ تن در ساعت میعانات گازی ترش 
را دارد، ادامه داد: واحد الفین مجتمع پتروشیمی 
ایلام براساس طراحی شرکت های آلمانی بوده و 

قابلیت های بسیاری دارد. 
وی یادآور شد: در سال ۱۴۰۰ باتوجه به مشکلات 
زیادی که این مجتمع داشت، قرار شد به فروش 
گذاشته شود اما با توجه به تلاش های زیادی که 
در حوزه تأمین خوراک و میادین گازی انجام شد، 
این امر اتفاق نیفتاد. وی اضافه کرد: خوراک های 
مورد نیاز پتروشیمی ۱۱۹ تن شامل ۲۹ تن اتان، 
۴۰ تن ال. پی.جی و گاز مایــع و ۵۰ تن میعانات 
گازی است که تنها بخشی از این میزان یعنی ۱۵ 
تن اتان، ۲۳ تن ال.پی.جی و ۱۵ تن میعانات گازی 
تامین شده که این امر به  دلیل اینکه تنگه بیجار 
توسعه لازم را نداشته و تا دو الی سه سال آینده این 

خوراک تأمین نخواهد شد. 
مدیرعامل پتروشــیمی ایلام تصریح کرد: بر این 

اســاس باید دنبال خوراک های مشــابه و پذیرش 
خطرات مربوط در این زمینه بود و در این  راستا کار 
بسیار بزرگی انجام شــده است. مدیرعامل شرکت 
پتروشــیمی ایلام بیان داشــت: پتروشیمی ایلام 
سه سهام دار عمده از جمله هلدینگ خلیج فارس، 
صندوق بازنشستگی کشوری و شرکت تاپیکو دارد. 

وی خاطرنشــان ساخت: در ســال گذشته چهار 
مرحله تعمیرات اساســی در شرکت پتروشیمی 
ایلام اتفاق افتاد که این تعمیرات بدون به  کارگیری 
پیمانکار و توسط مهندسان خود این شرکت انجام 

شده  است.

News kasbokar@gmail.com

مدیرعامل پتروشیمی ایلام:

دو هزار و ۲۰ نفر در پتروشیمی ایلام مشغول به کار هستند 

در جلسه ای با حضور شهردارشــهریار، معاونین ومدیران بودجه ،درآمد و 
ذیحساب، پیش بینی درآمدها و هزینه های بودجه سال ۱۴۰۳ مورد بررسی 

و تحلیل کارشناسی قرار گرفت.
شهریار-زهرا قره باغی- کسب وکار:علی ملکی شهردار شهریار در این جلسه 
با تاکید براهمیت مدیریت منابع و مصارف در توسعه و عمران شهری گفت 

:لایحه بودجه با واقع بینی و آینده نگری و با توجه به اسنادبالادستی و قوانین و 
مقررات شهرداری ها در مرحله تهیه و تدوین است وانتظار می رود معاونت ها و 
مدیران شهری با نگاه کارشناسی وبا بررسی ردیف های درآمدی وهزینه های 

عمرانی و جاری در تهیه این لایحه تلاش کنند.
وی افزود: توسعه زیرساخت های عمرانی ، تامین سرانه های عمومی، عدالت 

محوری ، محرومیت زدایی ، ایجاد درآمدهای پایدارو مستمر، تقویت سرمایه 
گذاری بخش خصوصی ،توسعه خدمات الکترونیکی ،بافت های فرسوده، ارتقاء 
تاب آوری شهری و تقویت فعالیت های فرهنگی ، اجتماعی و ورزشی از اولویت 
 های اساسی در تدوین لایحه بودجه سال اینده شهریار و مورد تاکید اسناد

 بالادستی است.

لایحه بودجه سال 1403 شهرداری شهریاردرمرحله تدوین

آگهی تحدید حدود حوزه ثبتی شهرستان قائم شهر
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون اخیر الذکر تحدید 

حدود املاک مشروحه ذیل در ساعت و تاریخهای مقرر در محل وقوع ملک به شرح ذیل به عمل خواهد آمد.
املاک متقاضیان واقع در قریه کروا به شماره ۲۲ اصلی بخش ۱۶

۹۴۷ فرعی بنام خانم بهنوش زرندی باغینی فرزند نعمت اله در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۵۴.۰۸ متر مربع طبق رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۰۲۰۱۲۹۶۶ 
تاریخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۵ هیات قانون تعیین تکلیف

ساعت ۹ صبح روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۱۵ 
لذا از متقاضیان و مالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت می شود در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم رسانندیدیهی است در صورت عدم حضور 
متقاضی و یا نماینده قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک مورد تقاضا با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد شد معترضین می توانند به استناد ماده 
۲۰ قانون ثبت و مواد ۷۴ و ۸۶ آئین نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید حدود اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم و ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به تقدیم دادخواست به مرجع قضائی نمایند در غیر اینصورت با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط متقاضی 

و یا نماینده قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت مقررات ادامه می یابد.
تاریخ انتشار : ۱۴۰۲/۱۰/۲۴ 

مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائمشهر

شناسه آگهی ۱۶۳۰۴۸۰
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 کسب و کار

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.com صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

كانال تلگرامي گنجينه كتاب داراي بخش »ياران گنجينه كتاب« است كه 
اعضاي كانال دست نوشته هاي خود را براي انتشار در كانال مي فرستند. در 
اين ستون هر روز با اين دست نوشته ها همراه خواهيم شد. در صورت علاقه 

مي توانيد متن هاي خود را براي اين كانال بفرستيد. 

دل لاله
 فاطمه باريكاني

شايد آن راز پر از جاده دل... 
شايد آن برف به يغما رفته

شايد آن سرو رشيد لب رود... 
شايد آن رود پر از جوش و خروش 

شايد آن پيچك پيچيده به دور ملكوت... 
شايد از بالادست... رسد آن ياد نسيم خنكا... 

شايد در كف اين كوه نجيب
سرزميني است به ژرفاي دل يك لاله

منبع: گنجينه كتاب 
@ganjine_ketab

ياران گنجينه كتاب

عبارت »چگونه سريع پولدار شويم؟« را تايپ كنيد و 
دكمه جستجو را در رايانه تان بزنيد. با اين  كار با انبوهي 
از راه هاي مختلف )و مسخره( مواجه مي شويد. همه چيز 
آنقدر هيجان انگيز و خوب است كه بعيد است درست 
باشد و در بسياري از مواقع، يا كلاهبرداري هستند يا 
دروغ. در نتيجه، بسياري از مردم واقعا باور نمي كنند كه 
راهي براي سريع پولدار شدن وجود داشته  باشد، جز 
اينكه يك فاميل خيلي دور فوت كند و ميليون ها تومان 
براي تان ارث بگذارد. خوب، خبر اينجاســت؛ راه هاي 
اثبات شده مختلفي وجود دارد تا سريع پولدار شويد 
بدون آنكه احساس عذاب وجدان داشته  باشيد، ولي 

اكثر اين راه ها آنقدرها هم سريع نيستند. 
در اينجا ۱۰ راه اثبات شده كه سريع پولدار شويم، آمده 

است. با ما همراه باشيد.

 ۱. يك كسب وكار راه بيندازيد
براي اينكه اطمينان حاصل كنيد كسب وكار نوپاي تان 
به موفقيت مي رسد، بايدها كسب وكارهای ذيل را به 

 خاطر داشته  باشيد و آنها را تمرين كنيد: 
– از كاري كه مي كنيد، لذت ببريد. 
– كسب وكارتان را جدي بگيريد. 

– برنامه ريزي كسب وكار را تمرين كنيد. 
– فاينانس تان را هوشيارانه مديريت كنيد. 

– فعالانه در فعاليت هــاي بازاريابي 
شركت كنيد. 

– بر نيازهاي مشتريان تان 
متمركز شويد. 

و  خــود  ترويــج  از   –
كسب وكارتان خجالت نكشيد. 

– يك تصوير حرفه اي از كسب وكار 
نشان دهيد. 

– خدمات فردي ارائه دهيد. 
– از فناوري هاي روز بهره بگيريد. 

  ۲. در املاك و مستغلات سرمايه گذاري 
كنيد

زمين داري، قديمي ترين نمايه ثروت است. 
وقتي در سال ۲۰۰۸ تغيير اقتصادي شروع 
شد، املاك و مســتغلات، سرمايه گذاران 
متمول زيادي را به خود جذب كرد. حتي 
امروز نيز، خريد، بازسازي و نهايتا فروش 

يك ملك راهي اســت مطمئن براي 
كســب ثروت. به عنوان مثال، اگر 

وام ۲۰۰ ميليون توماني گرفته 
باشيد و ۵۰ ميليون تومان نيز 

از جيب خودتان 

براي خريد يك ملك به قيمــت ۲۵۰ ميليون تومان 
هزينه كرده  باشــيد، آنگاه نهايتا آن را به قيمت ۴۰۰ 
ميليون تومان بفروشيد، به راحتي توانسته ايد پول تان 

را تقريبا دوبرابر كنيد. 

 ۳. سرمايه گذاري در بازار بورس
از يك فرد باهوش درخواســت كمك كنيد تا شما را 
راهنمايي كند چگونه مي توانيد سريع پولدار شويد، 
او به شما سرمايه گذاري در بورس را پيشنهاد خواهد 
كرد. هوشيارانه ســهام را انتخاب كنيد و از سودهاي 
مشتقه تان براي سرمايه گذاري بيشتر در بورس استفاده 
كنيد. اين كار به شما كمك مي كند آينده تان را بسازيد. 
اگرچه زمان هايي وجود دارد كه ســهام قابل استفاده 
نخواهد بود، ولي به محض اينكــه در بازار معاملات 
بورس حرفه اي شويد، مي توانيد تغييرات را پيش بيني 
و دريافتي هاي تان را كنترل دهيد. كاري كنيد با خريد 
سهم هاي بيشتر در زمان پايين بودن قيمت ها، نوسانات 

بازار بورس به نفع شما تمام شود. 

 ۴. يك محصول جديد اختراع كنيد
زماني  كه بتوانيد محصول خودتان را خلق كنيد، لازم 
است از حمايت مالكيت معنوي برخوردار شويد. 
كار بعدي كه بايد براي كسب درآمد 

از آن انجام دهيد، اين اســت كه يا مجوز بگيريد يا آن 
را واگذار كنيد. با اخذ مجوز، قراردادي امضا مي كنيد 
كه به شما پروانه يا جواز ثبت اختراع تان را مي دهد. اين 
پروانه محصول تان را بعدا تكثير مي كند، مي فروشد و 
بازاريابي مي كند. با واگذاري، شما مالكيت محصول تان 
را به صورت به عاملي كه برگزيده ايد، دائم مي فروشيد. 

  ۵. ملاك شويد
نكته خوب درباره مالكيت املاك اجاره اي اين است كه 
شما مي توانيد يك شغل  داشته  باشيد و درآمد مضاعفي 
نيز از اين ملك كسب كنيد. آنهايي كه ملاك مي شوند و 
به صورت تمام وقت در يك دفتر كار مي كنند، احتمالا 

زودتر بازنشسته مي شوند. 

  ۶. يك ويدئوي پربيننده بسازيد
اينترنت مكاني اســت عالــي براي اينكــه به دنبال 
راه هايي برای ســريع پولدار شــدن بگرديد. اگر چيز 
منحصربه فردي داريد كه مي خواهيــد با ديگران به 
اشتراك بگذاريد، با ساختن يك ويدئو و بارگذاري آن در 
يوتيوب اين كار را انجام دهيد. تبليغات يوتيوب به ازاي 
هر ۱.۰۰۰ بازديد ۲ دلار پرداخت مي كنند. اگر كانال 

يوتيوب شما به شهرت برسد، مي توانيد قراردادهاي 
بزرگي ببنديد و ميليون ها تومان به جيب بزنيد. اين هم 

يك راه اثبات شده است كه سريع پولدار شويم. 

  ۷. به وظايف سخت بله بگوييد
با وجود بحران هاي اقتصادي، مردم از داشــتن هرگونه 
شغلي احســاس رضايت دارند، حتي كارهايي كه حقوق 
خوبي پرداخت نمي كنند. با ايــن  حال، در جاهايي كه به 
دليل شرايط اقليمي، نرخ جرم و ناآرامي هاي مدني زندگي 
سخت است، كارهاي چالش برانگيزي به عهده شما گذاشته 
خواهد شد. مشاغلي مانند اين  با حقوقي 6 رقمي و اسكان 
رايگان و نيز فرصت ها و تسهيلات سفر همراه خواهد بود. 

  ۸. اندوخته ها و سرمايه گذاري هاي معاف از 
ماليات را انتخاب كنيد

بسياري از ســرمايه گذاري ها ماليات تان را به شدت 
افزايش مي دهند، ولي اندوخته ها و سرمايه گذاري هايي 
وجود دارد كه تاثيري بر ماليات تان ندارد. برخي از اينها 
عبارتند از سپرده هاي مستمري و برخي اوراق قرضه. 

  ۹. كتاب چاپ كنيد
چطور به عنوان يك نويســنده به سرعت پولدار شويم؟ 
داستان هايي بنويســيد كه خوانندگان بيشتري 
خواهــان آنهــا هســتند. خودتــان 
داســتان هاي تان را چاپ كنيد 
و ميليون ها تومان درآمد 
كسب كنيد. نايري بلويل، 
نويسنده داستان هاي عاشقانه 
گفت از چاپ كتاب هايش آموخته 
اســت كه اگــر كتاب هايي 
بنويسيد كه به هم متصل 
هســتند، هر زمان كه 
بخش جديدي منتشر 
مي كنيــد، خواننــدگان 

كتاب قبلي را نيز مي خرند. 

  ۱۰. منزل تان را به يك ستاره تبديل كنيد
فيلم ها، تبليغات بازرگانــي و تلويزيون گروهي را به كار 
مي گيرند تا براي فيلمبرداري به دنبال مكان هايي بگردند. 
اگر منزل شما عناصر معماري منحصر به فرد يا جالبي 
دارد، شما مي توانيد با اجاره دادن آن براي فيلمبرداري 

پول دربياوريد. 
investorguide :منبع

ترجمه: بازده 

راه اثبات شده كه سريع پـولدار شويم

مفهوم بهره  مركب چيست؟
آلبرت انيشتين گفته بهره مركب بزرگ ترين كشف 
رياضي براي همه زمان ها خواهــد بود. بحث بهره 
مركب با اين پيش فرض ها شــروع مي شود كه اولا 
درآمدهاي سرمايه گذاري شما دوباره سرمايه گذاري 
مي شوند.  ثانيا شما بايد مدت زماني منتظر باشيد تا 
سرمايه گذاري هاي شما همراه با درآمدهاي آن رشد 
كنند. هر چه مدت زمان زيادي به سرمايه گذاري تان 
فرصت بدهيد، به شــتاب رشد سرمايه گذاري هاي 
 شــما افزوده خواهد شــد. فرض كنيد شما مبلغ

 ۱۰ هزار دلار پــول داريد و مي خواهيــد آن را در 
حسابي كه سود سالانه 6  درصد دارد، سرمايه گذاري 
كنيد. در صورت انجام اين كار در پايان سال اول اصل 
و سود سرمايه گذاري شما برابر ۱۰ هزار و 6۰۰ دلار 
خواهد شد. اگر به سرمايه گذاري خود دست نزنيد 
و اصل و فرع آن در حســاب شــما باقي بماند، كل 
سرمايه گذاري شــما در پايان سال دوم با 6۰۰  دلار 
اضافي ديگر به مبلغ ۱۱۲۰۰  دلار نخواهد رســيد، 
بلكه مبلغــي اضافه تــر از ۱۱۲۰۰   دلار خواهد بود 
چون برخلاف ســال اول كه فقط به ۱۰۰۰۰ دلار 
شما با بهره 6  درصد سود داده مي شد، در سال دوم 
علاوه بر مبلــغ ۱۰۰۰۰  دلار به بهــره 6۰۰  دلاري 
ســال اول هم بهره تعلق خواهد گرفت. يعني اصل 
 و فرع سرمايه گذاري شــما در پايان سال دوم برابر
 ۱۱۲۳6 دلار خواهد بود. سام و پام را در نظر بگيريد. 
وقتي پام ۲۵ ســاله بود مبلغ ۱۵۰۰۰ دلار در يك 
حساب سپرده اي كه با نرخ بهره ۵.۵  درصد براي هر 
سال سود مي دهد، سرمايه گذاري مي كند. دوست او 
سام سرمايه گذاري خود را در سن ۳۵ سالگي شروع 
كرد و دقيقا مشابه پام مبلغ ۱۵۰۰۰ دلار در حسابي با 

نرخ سود ۵.۵  درصد سپرده گذاري كرد. 
بعد از ۱۵ سال كه سام هم مثل پام ۵۰ ساله شده 
است، اصل و فرع ســرمايه گذاري برابر ۳۳۴۸۷  
دلار خواهد شد. هر دو اين آقايان ۵۰ سال دارند، 
ولي حساب بانكي پام مبلغ ۲۳۷۱۳ دلار بيشتر از 

حساب بانكي سام مانده نشان مي دهد. 
به ياد داشته باشيد كه فرايند بهره مركب با رعايت 
۲ اصل زيــر كار خواهد كرد .  ۱. به اصل و ســود 
ســرمايه گذاري هاي خود دست نزنيد. ۲. منتظر 

باشيد و به سرمايه گذاري هاي خود زمان بدهيد. 
www. weconomy. ir

مفاهيم اقتصادی مهارت های مديريتی 

كارمندان خوب، علاقه مندند كه از طريق 
ارائه ايده هاي خوب رشد و پيشرفت كنند. 

در سازمان هاي ايراني اغلب كسي كه ايده اي 
را مي دهد اجراي آن ايده را هم به خودش 
واگذار مي كنند. به علاوه اگر آن شــخص 
كارمند برجسته اي نيز باشد، چون بيشتر 
از هر كسي خواهان اجرايي شدن آن ايده 
است از او مي خواهند مسئوليت كار را هم 

قبول كند. 
مسلما كارمندان خوب قبلا هم به خوبي كار 
مي كردند، بنابراين اگر هربار كه پيشنهاد و 
ايده اي را مطرح مي كنند مسئوليت جديدي 
به آنها واگذار شــود به طور قطع ايده هاي 

بعدي آنها متوقف خواهد شــد. همانطور 
كه يك بار يك كارمنــد عالي به من  گفت: 
»متوجه شدم بهتر است كه ديگر پيشنهاد 
و ايده اي ندهم چون هر بار كه يك پيشنهاد 
جديد مي دهم يك مسئوليت جديد هم به 

مسئوليت هايم اضافه مي شود.«
 گاهــي، برخــي از كاركنــان از پذيرش 
مســئوليت اجراي پيشنهادهاي شــان 
استقبال مي كنند. اما هميشه اينطور نيست. 
 حــال چگونه متوجه شــويم كــه براي

 يك كارمند كدام راه مناسب تر است؟
- از خودشان بپرسيد. 
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افزايشمسئوليتنابودگرايدههاست

چه كسي مانع پيشرفت شماست؟
يك روز وقتي كارمندان به اداره رسيدند، اطلاعيه بزرگي در تابلوي اعلانات 

ديدند كه روي آن نوشته شده بود: 
ديروز فردي كه مانع پيشرفت شما در اين اداره بود، درگذشت. شما را به 
شركت در مراسم تشييع جنازه كه ساعت ۱۰ در سالن اجتماعات برگزار 

مي شود، دعوت مي كنيم. 
ابتدا، همه از دريافت خبر مرگ يكي از همكاران شان ناراحت مي شدند، اما 
پس از مدتي، كنجكاو بودند كه بدانند كسي كه مانع پيشرفت آنها در اداره 

مي شده كه بوده است. 
 اين كنجــكاوي تقريبا تمام كاركنان را ســاعت ۱۰ به ســالن كشــاند. 
رفته رفته كه جمعيت زياد مي شد، هيجان هم بالا مي رفت. همه پيش خود 
فكر مي كردند: »اين فرد چه كسي بود كه مانع پيشرفت ما در اداره بود؟ به 

هر حال خوب شد كه مرد و ديگر مانع پيشرفت ما نيست.«
اندور متيوس می گويد: »براي اصلاح زندگي بايد از درون خود آغاز كنيم.« 
كارمندان در صف و به نوبت، يكي يكي به تابوت نزديك مي شدند و وقتي به 
درون آن نگاه مي كردند، ناگهان خشك شان مي زد و زبان شان بند مي آمد. 
آينه اي درون تابوت قرار داشت كه هر كس به درون آن نگاه مي كرد، تصوير 

خود را مي ديد. نوشته اي نيز بدين مضمون در كنار آينه بود: 
»تنها يك نفر وجود دارد كه مي تواند مانع رشــد شما شود و او هم كسي 
نيست جز خود شما. شما تنها كسي هســتيد كه مي توانيد زندگي تان را 
متحول كنيد. شما تنها كسي هستيد كه مي توانيد روي شادي ها، تصورات 
و موفقيت هاي تان اثرگذار باشيد. شما تنها كسي هستيد كه مي توانيد به 

خودتان كمك كنيد و باعث پيشرفت خودتان شويد.«
زندگي شما وقتي رئيس تان، دوستان تان ، والدين تان، شريك زندگي تان 
يا محل كارتان تغيير مي كند، دســتخوش تغيير نمي شود. زندگي شما 
فقط وقتي تغيير مي يابد كه شما تغيير كنيد، باورهاي محدود كننده خود 
را كنار بگذاريد و باور كنيد كه شما تنها كسي هستيد كه مسئول زندگي 
خودتان هستيد. مهم ترين رابطه اي كه در زندگي مي توانيد داشته باشيد، 
رابطه با خودتان است. خودتان را امتحان كنيد. مواظب خودتان باشيد. از 
مشكلات، غير ممكن ها و چيزهاي از دست داده و ديگران نهراسيد. خودتان 

و واقعيت هاي زندگي خودتان را بسازيد. 
دنيا مثل آينه است. انعكاس افكاري را كه فرد قويا به آن اعتقاد دارد به او باز 

مي گرداند. تفاوت ها در روش نگاه كردن به زندگي است. 

  سخن پايانی
برای دســتيابی به موفقيت بايد مدت زمان طولانی تلاش كنيد و هرچه 
بيشتر تلاش كنيد شــانس بيشــتری برای موفقيت داريد. افراد مختلف 
به نســبت ميزان تلاش خود در جايگاه های متفاوتی از نظر موفقيت قرار 
خواهند گرفت. پس بهتر است موفقيت خود را به تلاش خود و عدم موفقيت 
را هم به نداشتن تلاش نسبت دهيد و آن را ناشی از كم هوشی و بدشانسی 
ندانيد. با نسبت دادن موفقيت به عامل تلاش منجر می شود تا در مراحل 
بعدی نيز به تلاش خود ادامه دهيد و اگر به علت نداشــتن تلاش شكست 

خورديد می توانيد در فرصت های بعدی درصدد جبران آن برآييد.
به اين نكته توجه داشته باشــيد كه موفقيت زمانی ميسر است كه برای 
رسيدن به آن بايد تلاش كنيد. از همين امروز شروع كنيد و قدر تك تك 
لحظات و كوچك ترين فرصت ها را بدانيــد. گرچه تلاش به تنهايی كافی 

نيست و بايد برنامه ريزی دقيق را هم در نظر بگيريد.
همواره به ياد داشته باشيد كه »هيچ كس نمی تواند موفق باشد مگر بخواهد 

و سپس برای به دست آوردنش بكوشد.«
باور به ايــن موضوع كه اين ما هســتيم كه بر تمامي موانع و رشــدها در 
زندگي خود اثر گذاريم، هرگز يك شــبه و آني به وجود نمي آيد. به جرات 
 مي توان گفت تمامي مكاتب فكري و تحول خواه )چه با ريشــه مذهبي و

 غير مذهبي( بيشترين انرژي خود را صرف رساندن شما به اين نقطه سخت 
اما دست يافتني مي كنند، آن نقطه خودشناسي است. 

ساده ترين ابزار خودشناسي آينه اســت كه در اين داستان به خوبي و در 
مكان مناسب ديده مي شود. در يك تابوت! چرا؟

مرگ آخرين نقطه در اين جهان مادي است كه ما با بخشي از حقايق مستتر 
روبه رو خواهيم شد و يكي از آنها خويشتن خويش است. اما در آن لحظه 
فقط نگاهي كوتاه و گذراست! پس كمي زود تر حركتي كنيم اگر مي خواهيم 
براي عبور از اين مرحله باري بر گيريم، از امروز تلاش كنيم تا هر روز كمي 
و قدمي به سوي شــناخت بهتر خويش  برداريم كه گفته اند: آنكه خود را 

شناخت، خداي خود را شناخت. 
از امروز هر روز قدمي به سوي خويش، حتي يك قدم!
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